
 

  

UMÍTE KRASLICE? 
Tahle reportáž byla pro mne velmi 
poučná. I já jsem si totiž při ní zkusila 
vyrobit kraslici. Pravda, nedopadla tak 
krásně jako její kolegyně z rukou 
profesionálů, ale i tak věřím, že každá 
další bude vyvedenější. A kdo je ve 
Stříbře umí?  Tak já se poučila u rodiny 
Coufalových.  „Kraslice mě naučila 
jedna stařičká teta z Brna, když mi bylo 
asi 10 let. Už tehdy mi darovala tento 
krásný lihový kahánek, který užívám 
dodnes,“ začala své vyprávění Tereza 
Coufalová,která seděla u stolu spolu 
s dcerami Annou a Valentýnou. Na 
kraslice jsou velmi důležitá vajíčka 
s bílou skořápkou, na hnědých totiž 
barvy nevyniknou. Bílá syrová vajíčka 
se musí odmastit, usušit a pak se na ně 
obyčejnou tužkou předkreslí základní 
osnova, většinou jde o kříž, který je 
nápovědou pro pravidelnou kresbu.  Pak 
se v připevněné lžíci nad kahanem 
rozehřeje vosk. Zde platí, že nejlepším 
voskem je ten včelí.  

 

 
 

Pro nanášení vosku mají Coufalovi 
super pomůcku - jde o obyčejnou 
dřevěnou tužku, na jejím tupém konci je 
zapíchnutý špendlík. Právě jeho 
hlavičkou se švihem  nanáší tekutý vosk 
na vejce. Tento rychlý pohyb je moc 
důležitý, neboť vosk během vteřiny na 
špendlíku ztvrdne.  Další postup je 
tradiční, vejce nazdobené voskem 
putuje do barvy. Pokud chcete tímto 
postupem skočit, je jedno, kterou barvu  
zvolíte. Pokud jste náročnější a chcete 
mít vajíčko více barevné, platí jedna 
zásada, první barva je vždy světlejší než 
druhá atd. Když tedy chcete více barev, 
vejce po obarvení usušíte a opět 
pokračujete v práci s voskem , nyní již 
na vajíčko obarvené. Původní vosk 
zatím stále zůstává.  Po skončení  další 
kresby voskem vajíčko opět putuje do 
barvy, která je tmavší, než původní.  
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A takto se dá pokračovat neustále. 
Většinou ale pro hezký dojem stačí 
barva jedna až dvě.  Paní Coufalové 
obě dcery pomáhají. Ance jde práce 
pěkně od ruky, je vidět, že v tom má 
praxi. „Maminka  mě to naučila už 
v první třídě a moc mě to baví,“ přiznává 
mladá umělkyně. „Bavit to musí, jinak 
bych to nedělala, je to piplavá práce. 
Teď už to učím i svou tříletou sestru 
Valču a časem to naučíme i nejmladší 
sestru Elizabeth,“ dodala Anna. A 
opravdu, tříleté blonďaté  stvořeníčko 
kreslí voskem ostošest.  Ani jedno 
vajíčko Valentýnka nerozmáčkla. A 
došlo na konečnou fázi tak zvané 
odbedňování.  Tak se totiž nazývá 
zbavování vosku z vejce. Zde musím 
upozornit, kdo to budete zkoušet, vězte, 
jde to jen a jen nad lihovým plamenem, 
svíčky a jiné plameny vám vajíčko 
začerní. Vejce se opatrně nahřívá přímo 
v plaménku dvě tři vteřiny a ihned se 
teplý vosk otře. Nejlepší na otěr je třeba  
buničina či papírový kapesník. 
Postupujte opatrně, ať vejce nepraskne!  
Když máte všechny kraslice odbedněné, 
začíná pravé vzrušení – vajíčka se musí 
vyfouknout.  Tady se také může stát, že 
hodinová práce na jenom vajíčku přijde 
vniveč v jedné vteřině . Je lepší si 
vajíčko lehce naťuknout ostrým hrotem, 
Coufalovi to dělají špendlíkem, ale 
můžete to zkusit třeba špičkou nože. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pokud jste úspěšní a vejce vyfouknete, 
stačí jen protáhnout  háčkem mašličku, 
uvázat a kraslice je na světě! Kraslice 
pak ozdobí okna, vázy, nebo se jen tak 
rozdají přátelům. A co s mísou bílků a 
žloutků? „Ty se na svátky vždycky hodí, 
pečeme bublaninu, bochánky, beránky a 
děláme tradiční nádivku,“ řekla nám 
Helena Střeštíková, babička Aničky a 
Valentýnky.  

Martina Sihelská 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Internetová úprava bez velkoplošných reklam. 

 

VV  TTOOMMTTOO  ČČÍÍSSLLEE  SSII  
PPŘŘEEČČTTEETTEE  

• JAKÁ BYLA PUSA 

• JEDNO MĚSTO A FOTO 

• ANKETA O KOU ŘENÍ 

• VÝMĚNA ŘIDIČSKÝCH 
PRŮKAZŮ 

• MĚSÍČNÍ PŘEHLED AKCÍ 

• MASKY V KD 

• ZPRÁVY ZE ŠKOL 

• MAŠKARNÍ NA LED Ě 

• VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

• FILMY V TOMTO MĚSÍCI 

• ŠIBŘINKY V KULTURÁKU  



Šestý ro čník PUSY je již za 
námi…  
Přehled uměleckých amatérských 
souborů – ve zkratce PUSA proběhla 
poslední únorový víkend ve Stříbře. 
PUSU jako první  zahájil  divadelní 
soubor Gymnázia Stříbro pod vedením 
uč. Aleny Vachulkové s hrou Setkání o 
noci svatojánské.  Toto moderně pojaté 
divadelní zpracování  se přeneslo do 
doby antiky.  

 

 
 

V sobotu měla přehlídka pokračovat 
vystoupením country kapely Kotlíkáři, 
které však bylo pro nemoc zrušeno. 
PUSA tedy pokračovala v neděli, kdy se 
od 15.00 hodin v kině Slavia představil 
soubor Divoch  JUNIOR s autorským 
dílem Pepy Strnada Konec kabaretu.  
V tomto představení mohli návštěvníci 
obdivovat taneční, pěvecké a herecké 
umění v podání mladé nastupující 
generace stříbrských amatérů.  

 

 
 

 O závěr letošní sezóny  se jako vždy 
postarali členové  divadelního souboru 
Divoch.  Ti zahráli hru Záskok.  „Záskok 
hrajeme už dva roky, za tu dobu jsme 
akorát změnili obsazení jedné role,“ řekl 
nám člen souboru Miloslav Žák. „Byl 
jsem docela překvapen, že přišlo dost 
lidí, vždyť to zde hrajeme již potřetí,“ 
dodal Žák, který  ocenil, že byl  v publiku 
také starosta města Miroslav Nenutil a 
poslanec Václav Votava. 

 

 
 

Pamětní plaketa pro účastníky. 

SOŠ MĚLA KOŇSKÝ BÁL 
Veselou tancovačku si užili návštěvníci 
koňského bálu ve Stříbře. Ten připravila 
odborová organizace a SOŠ.  

 

 
 

Tento bál má velkou tradici. Počátky 
spadají až někam k roku 1963. Bylo sice 
i pár let bez plesu, ale přesto se tradice 
udržela. „Příprava takového plesu trvá 
skoro tři měsíce. Podílí se na ní všichni 
učitelé,“ řekl nám Pavel Oktábec.   

 

 
 

Na pódiu hrála kapela Ametyst 
z Bezdružic a nikoho dlouho sedět 
nenechala. Parket se brzy zaplnil 
tancechtivými.  Zajímavým vystoupením 
přispěly také děti z kroužku Aerobiku 
z DDM pod vedením Jiřiny Hošťálkové.  
S přípravou vystoupení pomáhala Jana 
Růžičková. „Jsem už asi na pátém 
koňském bále. Chodím na spoustu 
plesů, rád se bavím. Nejhezčí jsou ale 
asi maturáky, už jen proto, že tam bývá 
spousta mladých hezkých slečen,“ 
přiznal se nám častý návštěvník plesů 
Alexandr Němec, který je zatím stále 
svobodný. 

 

   

O tombolu byl velký zájem, lákala výhra 
pytlů se zrním nebo kosmetika, také 
tradiční český zlatavý mok  s názvem 
pivo. Kdo koupil pár lístků, určitě 
nějakou cenu vyhrál. „Měla jsem pět 
lístků a mám dvě ceny,“ radovala se 
Helena Dvořáková.  „Koňský bál je 
super, chodíme na něj  téměř 
pravidelně. Letos už půjdeme jen na 
Šibřinky,“ řekli nám Šárka a Václav  
 

Jarešovi.  Plesy končí, ale Stříbro se 
může těšit na další sezónu a také na 
letní akce, jako jsou třeba slavnosti, letní 
kino apod. 
 
VYFOTILI JSME BÁRU 
Bára Zemanová opět navštívila Stříbro a 
nám se ji podařilo vyfotit při procházce 
s Romanem Lasotou.   Situace hned 
využilo několik přítomných dětí, které ji 
požádaly o podpis. Krásná finalistka a 
její přítel všem vyhověli s úsměvem. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
…. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ZÁKLADNÍ UM ĚLECKÁ ŠKOLA  
STŘÍBRO 

VE SPOLUPRÁCI S MĚSTEM 
STŘÍBREM A 

OBČANSKÝM SDRUŽENÍM 
ZLATÍČKA ZE STŘÍBRA, 

S PODPOROU PLZEŇSKÉHO 
KRAJE A HUDEBNÍ NADACE 

OCHRANNÉHO SVAZU 
AUTORSKÉHO PRAHA 

pořádá 
v sobotu 14. dubna 2007 
 ve 14.00 hodin 

v kulturním dom ě ve Stříbře 

XIV. 
MEZINÁRODNÍ PŘEHLÍDKU  

MLÁDEŽNICKÝCH 
DECHOVÝCH ORCHESTRŮ 

 
Program: 

slavnostní fanfára a projev starosty 
města Stříbra 

pana Mgr. Miroslava Nenutila a 
projevy hostů 

 
Vystoupí: 

 
NOTIČKY ZE STŘÍBRA – nejmenší 

dechový soubor 
ZUŠ STŘÍBRO 

 

JUGENDBLASKAPELLE  
NABBURG – SRN 

 

DECHOVÝ ORCHESTR ZUŠ 
KRASLICE 

 

DECHOVÝ ORCHESTR MLADÝCH 
ZUŠ TACHOV 

 

ZLATÍČKA ZE STŘÍBRA – 
dechový soubor 
ZUŠ STŘÍBRO 

 
Uvádí: Milan Žemlička 

 

 



JEDNO MĚSTO A 
FOTOGRAFIE 
Opět vám přinášíme fotografie starého 
Stříbra a zajímavé povídání  Franty 
Samce. Na vaše reakce a podněty se 
těšíme. 
 
Blížíme se ke starému mostu, a tak 
máme příležitost připomenout si, že na 
místě pozdější restaurace Andy stávala 
přibližně do druhé poloviny roku 1992 
chaloupka … téměř ladovského střihu. 
 
Ještě před kamenným mostem se pak 
nabízí možnost nahlédnout do ulice 
Partyzánské. Přiložený snímek dokládá 
sice situaci v dobách předválečných, ale 
ta se pravděpodobně od prvních let po 
roce 1945 příliš nelišila. Pro pobavení 
čtenářstva snad možno dodat, že 
dřívější neoficiální, místními používané 
pojmenování zmíněné ulice by 
v českém překladu znělo nějak jako 
„Peroutková ulička“ (případně nějaká 
niance tohoto slova). 
 
Jakési počáteční písmeno levé zídky 
podél přístupu ke starému mostu 
tvořívala ještě v 60. létech zděná 
kaplička. Její umístění si možno ověřit i 
na předešlém celkovém snímku 
Partyzánské ulice. Vzpomínanou 
stavbičku najdeme u pravého kraje 
snímku jako bílou stěnu završenou 
šípem sedlové stříšky. (Foto samotné 
kapličky je datováno rokem 1964.) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

PŘEKLADY 
V NJ 

Petra Kolářová 
Tel: 723 547 444 
Fax: 377 826 409 

kolarova.pp@centrum.cz 
Všechny obory,  
dle potřeby   

S TLUM. DOLOŽKOU  
Kvalitně a rychle.  

 
V kině Slavia I. patro každé 

první úterý v měsíci od 
13 do 15 hodin 

 



KOUŘIT, ČI NEKOUŘIT NA 
SPOLEČENSKÝCH AKCÍCH  
 
Martin Čechura,  
 Kladruby -  neku řák 
„Určitě by se nemělo 
kouřit tam, kde se 
cokoliv konzumuje a 
tančí. Vždyť všude 
chodí mládež, kterou 
by to mohlo 
motivovat.  Při různých akcích bych 
kuřákům vyčlenil nějaký prostor, nebo 
by prostě měli chodit ven a neomezovat 
druhé.“ 
 

Pavel Tóth, St říbro  – 
neku řák 
Mně by se líbilo, aby se 
v kulturním domě a 
dalších místech nekou-
řilo vůbec. Jednak pak 
každý odejde domů 
silně „načichlý“ a také to 

nekuřák nadýchá. Kdo kouřit chce, 
neměl by tím obtěžovat druhé. Možná 
by byla vhodná nějaká místnost určená 
kuřákům.“ 
 
Miroslav Nenutil, St říbro - 
kuřák,  
„Já nemám problém 
v tom, že by se v sále  
v KD nekouřilo, pokud 
k tomu bude někde 
vymezený prostor, třeba 
v restauraci. Městské 
bály by vskutku měly být 
nekuřácké, jde přece o oboustranné 
respektování.“ 
 

Jana Houžvi čková, Sytno – neku řák 
„Osobně mi kuřáci 
nevadí. Je ale fakt, že 
vůči nekuřákům by 
bylo lepší ve 
společných prostorech 
nekouřit. Kdo se umí 
ve společnosti bavit,  

tak nepotřebuje kouřit.“ 
 

Miroslav Bebr, St říbro -  ku řák 
„Mně by to vadilo, abych 
si na sále  nemohl 
zapálit, v restauraci 
bych to pochopil, tam se 
konzumuje. Když už by 
to muselo být, tak by 
snad mohla být část 
kuřácká, třeba galerie a dole na sále by 
se kouřit nemuselo.“ 
 
Borek Zezula, St říbro - ku řák 

„Uznávám, že by 
společenské akce 
měly být nekuřácké. 
Já na tom až tak 
závislý nejsem a 
klidně to tam vydržím. 
Prostě – ať se tam 
nekouří. Kdo musí, ať 

jde jinam.“ 

ŠTVE VÁS TO TAKÉ  ??? 
Podobně jako v jiných městech i ve 
Stříbře se poslední dobou vyskytují čím 
dál větší problémy s mladými lidmi. 
Doprovází je celá řada potíží, od 
chování ke starším lidem a svým 
vrstevníkům, až po jejich vztah k okolí. 
Mládež začíná postrádat zásady 
slušného chování a jejich přehnaná 
asertivita hraničí až s drzostí. Kam až 
dovedou mladí lidé zajít? 
Od neslušného chování přes nadávky 
až k ničení veřejného majetku, až sem 
se dopracovala ta „negativní část“ 
mladých lidí, kteří ve Stříbře žijí a 
vyrůstají. Přesvědčit se o tom můžete 
téměř všude – mladí kolem sebe 
odhazují odpadky, sprostě po sobě 
pokřikují, neváží si věcí a jejich autorita 
k dospělým osobám, zdá se, téměř 
vymizela. Následky jejich chování lze 
nejvíce pozorovat na některých místech 
v našem městě. 
Není tomu zas tak dávno, co Stříbro 
opravilo a otevřelo minoritské zahrady. 
Klidné místo, plné zeleně, vhodné 
k relaxu se ale bohužel nestalo místem 
pro uklidňující procházky a odpočinek. 
Velice brzy obsadily zahrady skupinky 
mladých lidí, kteří se evidentně 
nechovali tak, jak by měli. 
Zanechávali altánky plné cigaretových 
nedopalků, lahví od alkoholu, 
znečištěné, špinavé a poplivané. 
Altánky se dočkaly i vandalismu; do 
dřevěných stěn se ryly nápisy, malovalo 
se po nich, dřevěné výplety skončily 
rozštípané na kousky. Takové místo 
člověka rozhodně nepřivábí a nevybídne 
k posezení. Zahrady tudíž nenaplnily 
svůj účel, spíše naopak, přitom byly ze 
začátku jedním z nejkrásnějších míst 
našeho města. 
Paneláková sídliště - další „oblíbené“ 
místo -  jsou každý den zaplněná 
skupinkami pokuřujících studentů. Při 
cestě sídlištěm můžete takových 
hloučků napočítat bez problémů deset. 
Z pískoviště si udělali někteří popelníky 
na cigarety a odpadkové koše, z vchodů 
do domů přístřešek proti dešti a kuřárnu. 
Pohled na skupinu sotva dvanáctiletých 
dětí, kteří se každé ráno schází a 
obtěžují své okolí cigaretovým kouřem, 
zřejmě nepatří k věcem, které by mohly 
člověka hned po ránu potěšit. 
Neméně oblíbeným místem bývala 
mateřská školka v Gagarinově ulici. Že 
bylo toto místo soukromým objektem, 
bylo některým lidem zřejmě úplně jedno, 
přestože nepovolený vstup na soukromý 
pozemek je porušení zákonu. Nyní je 
budova už naštěstí uzavřená a 
v opravě. Parčík, kde se dnes nachází 
dětské hřiště, je ale nadále plný 
odpadků, přitom odpadkový koš je na 
každém rohu. V pískovišti se povalují 
různé obaly, igelitové sáčky a 
samozřejmě všudypřítomné nedopalky 
cigaret. A dále také poledník vedle kina; 
příjemné místečko, odkud můžete 
pozorovat cvrkot kolem, ale zároveň si 

odpočinout, se stalo dalším 
favorizovaným místem. Bohužel, lavičky 
na poledníku dopadly podobně jako 
altánky v zahradách. Poškrábané, 
olámané a zničené. 
Mnoho mladých lidí si zřejmě 
neuvědomuje, že město nemá peníze 
na to, aby každých pár měsíců 
opravovalo a vyměňovalo všechny věci, 
které bezohledná mládež poničí. Hodně 
mladých si stěžuje, že by se vzhled 
Stříbra mohl vylepšit a zpestřit, ale už si 
neuvědomují, jaké problémy by to 
obnášelo.  
Například záhonky s květinami, 
výzdoba, veřejné parčíky apod. jsou zde 
asi trochu nemyslitelné. Stačí se podívat 
jak dopadly zahrady. Přístup některých 
mladých je opravdu neuvěřitelný a jejich 
bezohlednost často nezná hranic. 
Nejenže ničí veřejný majetek, ale jsou 
drzí a neváží si věcí kolem sebe. Těžko 
může město tedy něco podnikat, když 
se od takovýchto vandalů setká 
s negativní reakcí.  
Někteří lidé možná před tímto 
problémem přivírají oči a snaží se ho 
ignorovat, ale tento problém ve Stříbře 
je a nadále i bude, dokud si mladí 
neuvědomí skutečnou hodnotu 
některých věcí. 

Sandra Štollová 
 

 
PŘIŠLO DO REDAKCE 
 
Pozdrav Slovák ům…. 
Servus, krajania! 
Náhodou se mi dostal do ruky kousek 
papíru, ze kterého jsem při narovnání 
zjistil, že jde o list STŘÍBRKÉHO 
ZPRAVODAJE.  Zaujal mě v něm 
článeček s titulkem – Obec Slovákov 
připravila Mikulášskou nadílku. Protože 
sám pocházím ze Slovenska, ale víc jak 
50 let žiji v ČR, rád se ke svým 
krajanům hlásím. Rád bych věděl, kde 
tato Obec Slováků přesně je a jak je 
početně silná. Chtěl bych, pokud to 
bude možné, abych byl do jejich řad 
zaregistrován.  Již 12 let žiji na 
Litoměřicku, ale často jezdím na 
Plzeňsko, kde mám v malé obci Tis u 
Blatna malou chaloupku.  Jezdím sem 
pravidelně, vyvětrat, obdělat 
zahrádku,nasbírat borůvky,pořádně si 
zahoubařit, položit kytičku na hrob 
manželky a dcery, ochutnat plzeňského 
piva.  Jsem tady pořád „doma“.  Léta 
jsem pracoval v zemědělství a spolu se 
mnou i další stovky Slováků, kteří zde 
dosídlili pohraničí. Naši potomci  už 
nejsou Slováci, ale Češi.  Je to tak 
dobře, ale přesto my, staří, s nostalgií 
vzpomínáme na starou domovinu a já 
jsem velmi rád, že i na Stříbrsku máme 
svoji obec. Hodně štěstí, zdraví a 
vzájemné snášenlivosti nám všem!!! 

 
Jozef Lokaj, Ploskovice 

 

 

 

 

 

 



Čenščák byl čtvrtý 
V sobotu 17. a v neděli 18. února se 
konalo v Praze mistrovství ČR dorostu a 
juniorů v atletice v hale. Po zničení 
nafukovací haly v Praze na Strahově 
orkánem zůstala k dispozici jedině hala 
ve Stromovce. Je sice pěkná, ale 
nestačila kapacitou na původně 
plánované závody ze Strahova, a tak 
závodníci ze vzdálenějších míst se 
nemohli dostatečně rozzávodit. To se 
týkalo i Daniela Čenščáka, dorostence 
z Baníku Stříbro. Startoval v běhu na 
800 m. Letošní halovou sezónu bere 
jako  zpestření tréninku, protože na ni 
speciálně nevylaďoval. Jeho hlavním 
cílem je pokusit se nominovat na 
mistrovství světa v atletice do 17 let, 
které se koná v létě v Ostravě. 
Nedostatečný počet závodů se projevil 
v sobotním rozběhu. Ze dvou rozběhů 
postupovali vždy dva první plus další 2 
s časem. Daniel po nevyrovnaném 
tempu v průběhu závodu dosáhl času 
2:03,07 min. a měl štěstí, protože do 
nedělního finále postoupil jako poslední 
postupující časem. 
V neděli po domluvě s trenérem bylo 
hlavním cílem ověření, zda nastavený 
tréninkový plán směrem k účasti na 
mistrovství světa je správný. Nebyl tedy 
kladen hlavní cíl na umístění. Proto po 
prvních 120 m pomalejšího tempa se 
ujal vedení a poměrně ostrým tempem 
(28,7 sec. prvních 200 m) ukrajoval metr 
za metrem na vedoucí pozici. Vysoké 
tempo roztrhalo pole závodníků, jeho 
tempu stačili jen tři. Daniel Čenščák 
nakonec tempu podlehl, v cílové rovince 
jej předběhli tři závodníci a skončil 4. 
Přesto byl on i trenér spokojeni, jak 
s dosaženým časem, tak s nebojácným 
výkonem.  A to i vzhledem k fázi 
přípravy a malé možnosti závodit v hale. 
A také poznání, že patří k dorostenecké 
špičce v republice v běhu na 800 m a 
může se s kýmkoliv z této špičky měřit. 
Svědčí o tom i následující pořadí 
z mistrovství ČR. 
 
1. Rybišár Pavel      
Pardubice  1:59,22 min. 
2. Ostřejš Jan  
Nové Město nad Metují 2:00,06 min. 
3. Němeček Daniel  
Slavia Praha  2:00,23 min. 
4. Čenščák Daniel   
Baník Stříbro  2:00,64 min. 
 
 
Atletika Baníku St říbro op ět 
úspěšná 
Jediného závodníka vyslal oddíl atletiky 
Baníku Stříbro na Mistrovství ČR žactva 
v Praze – Tomáše Jašu. Splnil náročný 
limit pro účast v běhu na 3 000m,  a tak 
se mohl těšit na svůj první závod v hale 
v letošním roce. Běžet však první závod 
v hale a ještě k tomu na mistrovství ČR 
vůbec není jednoduché. Navíc jej 
málem nestihl, protože v Praze byl 

v sobotu 3.března 2007 dopravní kolaps 
právě na trase k hale ve Stromovce. 
Matějská pouť, první utkání play off 
mezi Spartou a Zlínem ucpaly všechny 
ulice, a tak poslední dva km jeli Stříbrští 
1,5 hodiny. Tomáš však mohl vyběhnout 
z auta a rozklusání měl hotové než 
k hale dorazilo auto. Tomáše trochu 
uklidnilo, že trenér neočekával velký 
výsledek, na závody v hale se speciálně 
nepřipravoval. Jeho trénink je navíc 
v současné době zaměřen více na 
vytrvalostní složku. Chtěl si zaběhnout 
čas alespoň na úrovni loňského 
osobního rekordu – 10:28,3 min. Po 
dohodě s trenérem bylo jasné, že musí 
volit bez ohledu na ostatní závodníky 
svoje vlastní tempo založené na 
rovnoměrném běhu. Nastavené bylo na 
čas 10:20 min. Po rychlejším prvním 
kole, i když běžel na jeho konci, dokázal 
pro osamocený běh zvolit rytmus běhu, 
který mu vyhovoval. Kolo za kolem (a 
bylo jich 15) ukrajoval z tříkilometrové 
vzdálenosti a plnil plánované mezičasy 
lépe než měl. To pochopitelně vedlo 
k tomu, že předbíhal závodníky, kteří 
tempo „přepálili“. Dokázal i zrychlit 
poslední kolo a výsledkem bylo 
nečekané, ale velmi cenné 5. místo. 
Ještě cennější však byl výsledný čas 
10:05,9 min. a podstatné zlepšení 
osobního rekordu. Také poznání, že se 
blíží ke špičce ČR v této kategorii a 
disciplíně: Výsledek je také 
povzbuzením do dalšího tréninku. 

Vladimír Moravec 
 

 
KDYŽ ZDRAVÍ, TAK PRO 
VŠECHNY 
 
1.3.2007 jsme byli pozváni na 
Gymnázium ve Stříbře, abychom shlédli 
pořad: „Když zdraví, tak pro všechny“. 
Ten si pro nás připravili žáci 3. ročníku 
obchodní akademie ve Stříbře, členové 
studentské obchodní společnosti 
HandMakers spolu se Sdružením Kotec. 
Téma kouření a prevence proti kouření 
bylo prezentováno vtipnou a hlavně 
vhodnou formou pro určené publikum, 
jehož věk se pohyboval okolo 12 let. 
Kombinovaná forma pořadu, střídání 
scének, projekční techniky, čtení „zpráv“ 
o aktuálním stavu ve společnosti 
v souvislosti s tématem a následná 
diskuze, byla velmi hezky vedena a  
vzbudila u žáků zájem. 
Musíme pochválit výkony nejen „herců“, 
ale i moderátorky pořadu. Že byl pořad 
zajímavý, dokládá i závěrečná diskuze 
s pracovníkem Sdružení Kotec, kdy žáci 
i přes svůj věk pokládali zajímavé 
otázky a snažili se co nejvíce pochopit 
problematiku a složitosti tématu. 
Doufáme, že takových akcí bude i 
v budoucnu více, protože nám všem jde 
o správnou věc, které se může docílit 
pouze včasnou a kvalitní prevencí. 

Mgr.Jana Vlasáková 

Zápasníci slaví triumf! 
 

Úžasný  úspěch si na konto připsali 
zápasníci ve Stříbře.  Březnové 
mistrovství  ČR kadetů , které se konalo 
v Hradci Králové, vyneslo hned dvě 
vítězství.  Zápas Stříbro v Hradci 
zastupovali  Jan Adam, Richard Beneš 
a Jiří Svoboda. Na  sobotní vyřazovací 
kolo navázala vítězná neděle.  
Překvapení na sebe nenechalo dlouho 
čekat, Jiří Svoboda získal již třetí titul za 
sebou Mistra ČR  (má hattrick) ve 
volném stylu ve váhové kategorii  do 85 
kg.  Druhé zlato si vybojoval  Richard 
Beneš v kategorii do 50kg.  Trenér  
Tomáš Adam byl spokojen. „Kluci byli 
dobří a opravdu se svědomitě připravili, 
což přineslo kýžené ovoce.  Zároveň 
jsme analyzovali chyby, kterým se 
v budoucnosti chceme vyhnout. Jejich 
výsledky přinesly  nominaci do širšího 
kádru reprezentace,“ řekl nám trenér 
Tomáš Adam.  Zdá se, že na slavnou 
historii stříbrského zápasu naváže 
neméně slavná budoucnost. 
 

 
 

Běh přes Pepíkovu lávku 
  

Běh na trať dlouhou 7800 m tentokráte 
přitáhl na 52 sportovců.  Z toho bylo 7 
žen. Závodníci byli rozděleni do čtyř 
kategorií u mužů a do dvou u žen.  
Závod to byl podařený a náročný. 
 
První kategorie – Muži 18-39 let  

1. Petr Kasl 
2. Vlastimil Brunát 
3. Jaroslav Šmíd 

Muži   40-49 let 
1. Vlastimil Šroubek 
2. Jan Flaks 
3. Josef Zíka 

Muži  50-59 let 
1. Miroslav Patočka 
2. Vladimír Sýkora 
3. Antonín Lacina 

Muži  60 let a více 
1. Václav Šůcha 
2. Vladimír Tolar 
3. Petr Bursík 

Ženy  do 34 let 
1. Vendula Fronková 
2. Anna Ulrichová 
3. Jana Mannlová 

Ženy  35 let a více 
1. Jana Hrubá 
2. Gabriela Růžičková 

 



Poliklinika pokra čuje 
v rekonstrukci 
Již čtvrtá etapa rekonstrukce čeká 
v letošním roce polikliniku ve Stříbře. 
První etapou bylo zbudování nové 
plynové kotelny a rekonstrukce 
sociálních zařízení v roce 2004. V této 
etapě došlo i k osazení výtahu do staré 
části budovy. Investice byly nemalé, na 
první opravy padlo 3,5 milionu Kč.  Rok 
poté dostala budova polikliniky novou 
střechu, krovy a okapy v celkové 
investici 2,9 Kč.   

 
 

Tím však obsáhlá rekonstrukce 
neskončila, naopak. Loňský rok se 
vyměnila stará dřevěná okna za 
eurookna, vybudovaly se nové 
bezbariérové přístupy do budovy, 
včetně zdvihací rampy a také se osadily 
nové vchodové dveře na fotobuňku. 
Tato akce vyšla na 5,5 milionu Kč.  A  
jaké novinky na nás čekají letos? „ 
V letošním roce čeká polikliniku výměna 
všech rozvodů – elektřiny, vody, topení 
a telefonů,“ řekla nám Vendula Hájková, 
vedoucí Zdravotnického  zařízení města 
Stříbra.  Tato rekonstrukce se ale bude 
týkat pouze staré části budovy, kde jsou 
rozvody skutečně letité a neodpovídají 
potřebám lékařů a dalších nájemníků. 
Sítě jsou přetížené a časté výpadky 
energie jsou tak na denním pořádku,“ 
dodala Hájková vysvětlení. Samotné 
opravy by měly probíhat za částečného 
provozu. Tím se však může stát, že 
pacienti občas nenajdou své lékaře na 
obvyklých místech, ale dočasně třeba 
v jiném patře.  O všech změnách budou 
pacienti informováni pomocí informační 
tabule, kde bude vždy zřetelné 
upozornění, kde který lékař momentálně 
ordinuje. „ Opravy v budově jsou velmi 
vítané a usnadní všem práci. Určitě se 
vydané finance všem vyplatí,“ vítá 
změny k lepšímu MUDr. Helena 
Střeštíková.  Pacienti nejvíce chválí 
nové sociální zařízení a bezbariérové 
vstupy. 
 

HORNICKO – HISTORICKÝ 
SPOLEK STŘÍBRO 
Hlavním cílem při svém vzniku si 
členové spolku naplánovali několik 
priorit. Tím nejzáslužnějším bylo 
sdružování bývalých horníků a příznivců 
historie hornictví, zmapování kulturního 
dědictví, obnova starých hornických 
památek a tradic. V současné době má 
spolek 72 členů.Během posledních dvou 

let jsme zapojili své aktivity hlavně do 
rekonstrukce štoly Prokop a zřízení 
hornického skanzenu, které se 
nacházejí v malebném údolí řeky Mže.  
Těmito akcemi naše aktivity neskončily, 
nemá zde smysl vyjmenovávat, co vše 
jsme vlastními silami a za přispění 
sponzorů a darů zhotovili anebo 
nakoupili. Vybudovali jsme provozní 
budovu se šachetní věží, dá se říci, že 
kompletní hornický skanzen s expozicí 
důlní techniky, zrekonstruovali pracně a 
nákladně první část Královské dědičné 
štoly Prokop, zmapovali jsme veškerá 
důlní díla stříbrského rudního revíru, 
připravujeme projekt na rekonstrukci 
odvodňovacího kanálu od štoly Prokop 
a vybudování důlní povrchové 
železniční trati. 
Spolek reprezentuje královské horní 
město Stříbro na různých 
společenských akcích u nás (setkání 
hornických měst, hornické setkání 
v Rudolfově, pouť sv. Prokopa 
v Příbrami, sv. Barborka v Mostě, skok 
přes kůži v Chomutově, den památek 
každý rok ve Stříbře, ukončení těžby ve 
Stříbře atd. ) i v zahraničí (Dinkensbühl, 
Banská Štiavnica ).  
Můžeme se pochlubit publikací „Kniha o 
stříbrském hornictví“, výstavou v muzeu 
ve Stříbře s názvem „Stříbro – hornická 
historie ve fotografii  dokumentech a  
mapách“. Každý rok si spojujeme 
s připomínkou nějakého významného 
hornického výročí. Dá se říci, že již cca 
25 členů spolku má hornické uniformy, 
většina ostatních má připraveny pro 
slavnosti  spolková trika anebo košile. 
Velmi dobrou spolupráci máme s kolegy 
z hornického spolku z Plané. Musíme se 
i pochlubit získáním Zlaté plakety 
Českého báňského úřadu v roce 2005, 
získáním Permona za největší počin 
roku 2006, dva naši členové byli 
vyznamenáni  medailí Jiřího Agricoly, 
což je nejvyšší hornické vyznamenání. 
Členové spolku jsou přesvědčeni, že se 
nám daří zužitkovat výhodu dávné 
slavné historie horního města Stříbra a 
dá se říci i nejstaršího rudního revíru 
českého království. Naše záměry jsou 
velice rozsáhlé, pokud je budeme 
posuzovat v celku, i finančně nákladné. 
Provozujeme  v současné době jediné 
důlní dílo v Plzeňském kraji.  

Karel  Neuberger, 
 místopředseda hornického spolku 

 

Hlásí se Vám silni ční 
správní ú řad Stříbro! 
Nastanou krušné časy chronickým 
porušovatelů dopravních předpisů ve 
městě. zastupitelstvo schválilo zřízení 
městské policie od června letošního 
roku. 
Proto znovu a naposled připomínám  
- vjíždění do pěší zóny mimo hodiny je 
přestupek, 
- parkování v zónách (ul Benešova, 
Dostojevského, Jakoubkova, Žižkova, 

Kostelní a Bezručova), mimo vyhrazená 
místa je přestupkem, 
- parkování na chodnících a přechodech 
je přestupek. 
Toto jsou hlavní stříbrské nešvary, které 
zapříčiňují mnohdy neprůjezdnost 
komunikací, a to nejen ve starém městě, 
ale i na sídlištích. 
Doplňkové světlo na stříbrské světelné 
křižovatce má naději být nainstalováno 
koncem měsíce dubna, a do té doby - 
všichni motoristé, buďte ohleduplní na 
chodce a naopak. dovětek - minulý 
týden někdo ukradl na semaforech 
tabulku upozorňující chodce, aby 
zmačkli tlačítko, pokud chtějí přejít, 
(zřejmě ho dotyčný nenechavec nutně 
potřeboval ke svému zvonku u nory, ve 
které bydlí. Máme také příjemnější 
zprávy pro občany, před bankomatem 
ČSOB na náměstí již nejsou kaluže s 
vodou  a vjezd do Pivovarské ulice 
nemá bahnité překopy, ale vějíře ze 
žulových kostek. Část rozpadlých 
betonových schodů při cestě obyvatelů 
internátu na Sokolské byla nahrazena 
žulovými. Parkoviště na Soběslavově 
ulici spěje do finále, bylo rozšířeno ze 
17 míst na 24 a začátkem dubna bude 
ještě potaženo asfaltovým kobercem. 
Vrásky na čele nám dělají majitelé aut z 
čp. 1295 a 1296 ze Soběslavovy ul. 
protože tvrdohlavě stále parkují na 
trávnících, musím je proto znovu 
upozornit, že i toto parkování je 
přestupkem, který bude postihován. 
Mezi 2. a 5. dubnem se bude frézovat a 
asfaltovat část Mánesovy ulice mezi 
komerční bankou a Bezručovou ulicí, 
proto v té době bude v těchto místech 
dopravní omezení. Od 26.března začne 
výstavba další bytovky nad ulicí 
Prokopa Holého. Pro provizorní příjezd 
na stavbu (jen na dobu výstavby této 
bytovky) bude probourána cihlová zeď v 
rohu ul. Prokopa Holého - nájezdový 
klín nebude do této ul. zasahovat, 
stavba bude mít za povinnost udržovat 
tuto přístupovou cestu v dobré stavu. Po 
skončení stavby bude výjezd zlikvidován 
a zeď uvedena do původního stavu. 
A jedna věc nakonec - z důvodu 
neskutečného vandalismu nebude již 
autobusová čekárna proti gymnáziu 
opravována. Naposledy týden po opravě 
byla ve stejném stavu jako před 
opravou. 
Nazdárek, neklesejte na mysli, buďte 
ohleduplní a příště to bude třeba 
veselejší  

Michael Vaněk, 
 OVÚP SSÚ MÚ Stříbro  

 

POZVÁNKA 
na setkání bývalých pracovníků 

„počítačky“ 
 

v restauraci Zlatý kalich ve Stříbře. 
Sejdeme se v pátek 

13. dubna 2007 v 15.00 hodin. 
 



 
Morový sloup na 
Masarykov ě náměstí 
Odedávna náměstí zdobily sloupy.Ve 
starověkém Římě sloupy vítězné, 
budované rozličnými styly, sloupy 
z mramoru, zdobené výjevy z patřičné 
bitvy, kvůli které byly stavěny. Nahoře 
na vrcholu pak byla socha onoho císaře, 
který vyhrál. Pak třeba sochu vyměnili, 
jako v případě slavného Trajánova 
sloupu na Foru Románu. Křesťané tam 
postavili sochu svatého Petra.  
Sloupy se stavěly v Rusku za cara Petra 
Velikého, budovaly se i na jiných 
náměstích a rozkvět těchto staveb 
nastává v období stavitelského slohu 
baroka. Většinou od poslední čtvrti 17. 
století se vztyčují mariánské, 
svatojánské nebo trojiční sloupy, 
některé jako výraz díků za odvrácení 
moru. Těm se pak říká morové a 
provázejí je sochy patronů – ochránců 
proti moru, Rocha, Sebastiána, Rozálie 
atd.  V 18. století dostávají tvar obelisků 
s nakupenými oblaky a anděly a s celou 
galerií soch. 
Na našem náměstí stojí takový morový 
sloup, protože byl budován v letech 
1710  až 1762.  

 
 
 
 

V roce 1710 pojali Stříbrští úmysl sochu 
postavit, 1715 byl přivezen kámen na 
sochu, pan Adolf Vešta ve své kronice 
tvrdí, že z pískovcového lomu poblíž 
Butova, dále uvádí, že údajný tvůrce 
sousoší  Lazar Widmann tesal přímo na 
náměstí. V roce 1725 byl sloup vztyčen 
a k roku 1740 Widman dokončil  všech 
17 soch. Celkový počet soch 17 je i se 
čtyřmi andělíčky, kteří se nacházeli ještě 
na fotografii z roku 1905 při patce 
sloupu. Konečně došlo na vysvěcení v  
roce   1762.   K   výrazné   rekonstrukci  
 

 
 

přistoupili naši předchůdci v roce 1868. 
Posledním velkým zásahem bylo 
vandalské poškození roku 1964, kdy 
stříbrský občan se svými společníky  
barbarsky shodili sochy z podstavců. 
V literatuře se uvádí jen jedno jméno a 
protokol podepsal pan Tintěra: Konečná 
zpráva o restaurování a rekonstrukci 
barokního sloupu na náměstí. Tento 
údaj cituji také proto, abychom si 
uvědomili, že žádný čin nezůstane  
nepotrestán a že každé, i komunistické 
zřízení uznávalo kulturní dědictví.  
My v 21. století vidíme na východní 
straně náměstí čtyři půdorysně 
čtvercové stupně schodů. Vystupují ve 
středu a tvoří podnož k vlastnímu 
trojetážovému soklu pro sloup se 
sochou Panny Marie. Ideový vrchol 
celého sousoší tvoří socha v nadživotní 
velikosti, vysoká štíhlá postava spočívá 
na srpku měsíce  a na hadu s kovovými 
křídly, symbolu zla  a hříchu. Ruce má 
sepjaty na prsou a hlavu, skloněnou 
k rameni,  zdobí svatozář z 12 hvězd. 
Taková Panna Maria se nazývá 
Immaculata, což je česky 
neposkvrněná.  
Na druhém etáži soklu stojí čtyři světice, 
sv. Máří Magdaléna, sv. Barbora, sv. 
Terezie z Ávily a sv. Rozálie. Pan Viktor 
Kovařík, který píše studii o Lazaru 
Widmannovi, si není jist jmény 
některých svatých, protože jim chybějí 
končetiny, atributy a sochy  jsou celkově 
povrchově poškozeny, určitě také 
povětrnostními vlivy a věkem pískovce.  
Na spodním soklu je osm soch mužů. 
Na rozích jsou svatí Václav, Florián, 
toho bezpečně poznáte, lije vodu na 
hořící domek,Šebestián a Roch. 
V konklávně vyhloubených stěnách je 
sv. Jan Nepomucký, sv. Prokop,  sv. 
Antonínu Paduánskému chybí Ježíšek 
od roku 1964 a sv. František z Pauly. 
Kolem sloupu byly pilíře s visutými 
řetězy snad do roku 1964. 

 
 

Když jsem pořizovala doklady pro 
zapsání do městské kroniky za rok 
2006, dočetla jsem se, že zastupitelstvo 
města schválilo, aby prostřednictvím 
Místní akční skupiny Český Západ 
požádalo město o peníze z tak zvaných 
Norských fondů. Tyto prostředky budou 
sloužit na pořízení projektové 
dokumentace k opravě pěti historických 
památek ve městě. Jednou z nich je 
také morový nebo mariánský sloup na 
Masarykově náměstí.  
Až půjdete kolem, podívejte se , jak jsou 
sochy krásně utvářené, ale také opršelé 
a skutečně opravu potřebují.  
Opět musím konstatovat, že naši 
předkové své město milovali, že ho 
zdobili, pečovali o ně a určitě na ně byli 
patřičně hrdi.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ŽIVOT MĚSTA 
Z POHLEDU HISTORIE 

 

připravila Jind řiška Netrvalová, 
kroniká řka města St říbra  
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Rybáři - pro ryby na ples 
Rybářský ples se konal v sobotu ve 
Stříbře.  „Tiší blázni“, jak se jim 
přezdívá,  vyměnili maskáče za obleky a 
šli si pro kapry na ples.   

Však jich v tombole bylo víc než dost.  
„Kromě kaprů tu máme  i naviáky, 
brašny, či něco pro zahřátí,“ předvedl 
tombolu Jaroslav Cígler mladší.  
„Rybářský ples je ten nejlepší, na ten 
chodíme pravidelně,“ řekli nám manželé 
Renata a Jan Michalčákovi. „Však  si 
také kromě zážitků vždycky přineseme i 
pěkné výhry,“ dodali manželé, kteří vloni 
získali do rodiny televizi a letos sklenice, 
rumbakoule a kapra.  

 

 
 

Televize tentokrát čekala na Libora 
Pobehu z Bezdružic a jeho přítelkyni 
Lenku Procházkovou. „Žádnou výhru 
jsme nečekali, vyhráli jsme poprvé, měli 
jsme rovných 20 lístků,“ netajil se 
nadšením mladý pár. I František 
Brichcín měl radost, vyhrál totiž DVD 
přehrávač. Na sále vyhrávala kapela 
UNION a při dámské volence se prodaly 
všechny karafiáty.  

 

 
 

Rybáři se prý moc těší na jaro, kdy už 
nahodí svoje udice. „Naposledy jsem byl 
na rybách v listopadu,“ svěřil se nám 
Jaroslav Cígler st. „Chytil jsem mírového 
kapra, a tak šel na vánoční stůl. Hned 
jak to půjde , tak vyrazím na „bílou 
rybu,“ dodal dlouholetý rybář, který 
nejčastěji rybaří na Butově, anebo na 
řece Mži.  Po plese ještě na rybáře 
jedno velké setkání čekalo. Měli totiž 24. 
března výroční schůzi v kině Slavia. Teď  
už se budou scházet jen u vody. 
 
 

Obdivuje Jennifer 
 
Vernisáž výstavy   portrétů a fotografií  
Jennifer Lopez  se konala v pátek 2.3. 
v Městském muzeu ve Stříbře. Unikátní 
výstavu uspořádal na počest slavné 
americké herečky a zpěvačky 

dvacetiletý Radek Weigl ze Stříbra. Co 
ho podnítilo k takovému činu? 

 

 
 

 
„Tuto herečku velmi obdivuji nejen kvůli 
slávě či tváři, ale také pro to, jak si již 
v dětství dokázala vytýčit cíl a tvrdě si 
za ním jít,“ přiznal nám mladý umělec, 
který měl již jednu výstavu portrétů 
vloni. A proč portréty? „Z lidské tváře se 
dá mnoho vyčíst, aniž by člověk 
promluvil, zejména oči jsou takové malé 
okno do duše,“ vysvětlil  Weigl. 
Vernisáže se zúčastnilo přes 80 
návštěvníků, kteří si vyslechli krátký 
životopis slavné Jennifer a měli možnost 
shlédnout i 30- minutovou videoprojekci 
klipů a fotografií.  

Samotné portréty pak všichni obdivovali.  
Mezi nimi i byla i Jindřiška Netrvalová. 
„Líbí se mi ten zápal pro věc, se kterým 
dokážou mladí vše dotáhnout do 
konce,“ hodnotila práci mladého malíře 
Jindřiška Netrvalová.  Radek  Weigl 
mohl být spokojen, sklidil úspěch. 
„Částečně už ze mě spadla tréma a 
hodně mě překvapila velká účast, všem 
moc děkuji za podporu,“ poděkoval za 
přízeň malíř.  Výstava potrvá až do 
konce dubna a stojí za to, proto si ji 
určitě nenechte ujít!  Posléze by se měla 
přesunout do USA. 
 
Poděkování 
Chtěla bych touto cestou poděkovat 
kolektivu  veterinární kliniky Vedilab 
MVDr. Karla Böhma za záchranu 
našeho štěněte jokšírského ter. 
Matýska. Díky rychlé a účinné pomoci 
se jim podařilo zachránit pejska, který 
byl v ohrožení života. Matýsek se 
v únoru dostal do kritického zdravotního 
stavu, pravděpodobně z nějaké jedovaté 
látky,  kterou   pozřel 

 

 
 

při vycházce. Pejsek druhý den již 
nejevil známky života  a byl odsouzen 
k pitvě, když náhle lékař Karel Böhm  
zaznamenal  nepatrný oční reflex. 

Okamžitě jednal, vzal pejska ihned na 
kliniku, kde se mu podařilo 
v odpoledních hodinách stabilizovat 
životní funkce. Naděje byla mizivá, 
přesto jsme druhý den obdrželi 
nadějnou zprávu, že Matýsek přežije. 
Neumíte si představit tu nesmírnou 
radost, když  nám po třech dnech pustili 
pejska domů, sice zesláblého a na 
dietě, ale hlavně živého. Moc děkujeme. 
Také chceme tímto varovat ostatní 
milovníky pejsků, aby dávali na své 
čtyřnohé kamarády pozor, venku se 
skrývají různá nebezpečí.  

rodina Fafílkova 
 

Z PERA ČTENÁŘŮ … 
 
ZAJDĚTE SI „VRÁTIT LAHVE“ 
Kdo čeká dětsky nostalgickou Obecnou 
školu bude asi zklamán, přesto mají 
Vratné lahve divákovi co nabídnout. 
O kvalitách filmařské dvojice 
Svěrákových netřeba dlouze hovořit a 
psát, snímky Kolja, Tmavomodrý svět 
nebo již zmíněná Obecná škola za své 
autory mluví samy. Od 8. března se na 
plátnech kin promítají ´Vratné lahve´, 
nejnovější film v režii Jana Svěráka, a 
není špatné si na ně udělat čas. 
Autorem scénáře je Zdeněk Svěrák, 
hudbu složil Ondřej Soukup. 
Na rozdíl od předchozích Svěrákových 
filmů se ´lahve´ odehrávají dnes, v 
současnosti. Hlavní postava filmu, učitel 
Tkaloun - Zdeněk Svěrák, se považuje 
za ´vítací typ´. Rád se vítá se svou 
ženou po návratu z práce a tvrdí, že aby 
přišlo vítání, musí mu předcházet 
loučení (toto životní krédo je mimo jiné 
také podtitulem celého filmu). Proto po 
opuštění místa učitele pracuje krátkou 
dobu jako cyklo-poslíček a definitivně 
zakotví ve výkupně lahví. Setkávání 
s lidmi ho naplňuje, manželka (Daniela 
Kolářová) je však proti … 
Nalákat však mohou i další zvučná 
jména: Nela Boudová, Jiří Macháček, 
Alena Vránová, Pavel Landovský nebo 
Tatiana Vilhelmová.  
„Vratné lahve“ nejsou film, ke kterému si 
potřebujete vzít encyklopedii, slovník 
cizích slov nebo dějiny filosofie, abyste 
jej pochopili. Scénář vás těžko 
chápatelným obsahem nezahltí, o to 
více se u příběhu ale pobavíte, 
nasmějete a možná vám občas ukápne 
slza. Nevhodným krokem vedle sice 
může být okrajově zmíněné propadnutí 
Tkalounovy dcery sektářství, jinak jsou 
ale ´lahve´ film srdečný a opravdový. 
Ukazují totiž nám všem známé 
každodenní situace a omyly. Kadloun je 
člověk, který jednoduše nechce 
zestárnout, mládí se drží zuby nehty. A 
my mu fandíme. 
Poslední ´svěrákovský´ snímek je 
jedním z nejpříjemnějších, které nyní 
programy kin nabízí. A proto si zajděte 
„vrátit lahve“. Cestou si na ty filmové 
můžete koupit lístky …  

Vratislav Maňák 



 

DUBEN 
 

Milí a milé, 
vítejte v našem kině při setkání nad 
filmy měsíce, který začíná Dnem ptáků 
a mužů (tak co, vyvedou /-li/ vás 
Aprílem ?☺ ). Co můžeme vidět? Na 
začátku a na konci dva (fakt dost) dobré 
české filmy a mezitím taky dobré 
zahraniční filmy. Tak začneme, ne? 
 
Trhač kasovních rekordů roku 2007 
měsíc po premiéře v našem kině !!! 
Lístky kupujte v předprodeji nebo před 
představením, lahve vracejte do 
kiosku… Vratné láhve  jsou v podstatě 
klasický český film o lidech a vztazích, 
nicméně s typickým "svěrákovským" 
humorem, který jej vynáší o třídu výš. 
Herecky výborně zvládnuté, humor 
spíše jemného zrna, nicméně 
všudypřítomný - výjimku tvoří jen 
Tkalounův pád z kola, to už hraničí 
s groteskou. Celý film je až na 
závěrečnou část velmi komorní a 
poměrně statický, divák (-čka) bude cítit 
mnohem víc rukopis Zdeňka Svěráka 
než ten režijní a vizuální jeho syna 
Jana. Závěr filmu je tak trochu náplastí 
a také celý příběh velmi oživuje. 
Dojemná záležitost s nejsympatičtějším 
dětským hercem na světě. Tento film je 
jeden z těch, co by se měly líbit 
každému, protože i největší cynik snad 
musí trochu pookřát, když vidí 
výborného Willa Smithe, kterému se 
všechno bortí pod rukama, ale on to 
nevzdá a prostě pokračuje. Štěstí na 
dosah  je hezký film, leč přeci jen 
trošičku dost šablonovitý. Tvůrci v úvodu 
nasadí jistý mustr a po celý film ho 
neopustí (takovéto „vždycky, když už to 
skoro máme, přijde něco, co to o 
chloupeček oddálí“). Chtělo by to míň 
kliček, případně více oživené nějakým 
prvkem zvenku (blázen se strojem času 
je úchvatný), bylo by to víc ze života. 
Film je v zásadě obyčejný, ale Will 
Smith je opravdu úchvatný. Jeho slzy 
lehce splynou s vašimi. Když Oscara 
získá, zlobit se rozhodně nebudeme… 
Úžasná podívaná!! Válka, drogy, 
rasismus, volby, slibná budoucnost a 
jedna smrt. Emilio Estevez napsal 
výbornou mozaiku lidských příběhů na 
pozadí finiše volební kampaně senátora 
Robert F. Kennedy v Hotelu 
Ambassador . Musím se přiznat, že 
takovýhle film můžu. S přispěním 
silného tvůrčího potenciálu se často 
jedná o unikátní díla ... jako třeba tady! 
Dech beroucí obsazení odvádí patřičné 
herecké výkony a díky precizní režii 
vytváří extrémně tklivý divácký zážitek. 
Dialogy jsou prošpikované nejen 
politickým podtextem, ale kritikou 
válečných aktivit (který lze snadno 

přenést na dnešní Ameriku, jen se 
Vietnam zamění za Irák ) či rasových 
nesvárů (to by i domácí ochránci práv 
naší /ne/početné menšiny řvali, kdyby to 
bylo jako v Americe), ale zejména silnou 
porcí humorných narážek či 
nejrůznějších pravdivých parafrází o 
životě, lásce, stárnutí, svobodě. 
Závěrečný akt atentátu a následného 
zmaru s pomyslným střetnutím všech 
linii, protkaný jedním z proslovů RFK, se 
zaryje hluboko do paměti všech 
přítomných. 100 bodov. 
Co říct k filmu Noc v muzeu  ? Jak 
opravdu nadějná látka nakonec 
překvapivě není ani tak moc zazděna 
Levym, který svou „živou" režií naopak 
příjemně překvapil, jako je spíš zazděna 
samotnými scénáristy. Ti měli několik 
opravdu vypečených nápadů, ale tím 
vyčerpali veškeré své schopnosti. V 
číslech by to bylo asi tak, že 1/3 filmu 
hraje (spíše neúspěšně) na city, 1/3 se 
blbne v muzeu (spíše úspěšně, chvílemi 
dokonce velice vtipně) a poslední 1/3 je 
příšerně nudná. Přijatelná oddechovka 
po náročném týdnu, ale jen na jedno 
podívání. Těch nápadů je tam tak akorát 
pro jeden výlet do prostor kouzelného 
muzea. 
Současný proud – obžaloba nekalých 
obchodů s honosnými cíli, pokud možno 
zasazená do vlastní krví sužované 
Afriky – se zde smíchal v poměrně 
inteligentní podívanou, která sice nemá 
těžkotonážní myšlenku Hotelu Rwanda, 
ani není tak nekompromisní jako 
Nepohodlný, ale oproti tomu je 
fantasticky natočený (běh ulicemi, či 
závěrečná čistka patří k akčním 
vrcholům roku). Perfektně a životně 
zahraný. Ne snad ani od DiCapria, od 
něhož se to už tak trochu čeká, ale od 
fenomenálního Djimona Hounsoua, s 
nímž divák sdílí nepřebernou škálu 
emocí smutkem počínaje, přes smích až 
po nelítostný vztek. Je to právě on, kdo 
celý film Krvavý diamant táhne a bez 
nějž by celá tato tip-top vyblýskaná 
pecka byla poloviční. Holt, takhle to 
v Africe běží… 
Díváte se pozorně? Pohlcující 
atmosféra vládne pevně snímku 
Dokonalý trik po (ne)celé dvě hodiny a 
drží pozornost tak intenzivně, že těm, 
pro které je popcorn a cola nedílnou 
součástí návštěvy kina (v USA a 
plzeňském Cinestar určitě) hrozí, že 
svoji porci tentokrát dojí až cestou ze 
sálu (nebo v jeho závěru, kdy se 
bohužel poleví a začne těm málo 
všímavým popisně ukazovat každá 
spojitost a tajemná finesa). Bratrům 
Nolanům jejich kouzelnické představení 
o rivalitě vyšlo skoro na výbornou. 
Stejně jako každý „poctivý trik“ má i tato 
podívaná všechny potřebné 
ingredience, které důmyslně kryjí hlubší 
rozměry celého představení. Scénář 
sice mohl být bez  některých 
závěrečných odhalení, ale režie vše 
vynahrazuje - typicky temná atmosféra, 

chladnější styl vyprávění s 
propracovanou výpravnou stránkou a 
neméně výtečnými hereckými 
představiteli. Téměř  - 100 bodov. 
Nevýhodou filmu Dopisy z Iwo Jimy je, 
že je trochu (dost) vidět, že z hlediska 
natáčení byly vedle Vlajek přece jen až 
druhé do počtu. Nejvíce je to patrné na 
vkomponování a střihu větších bojových 
scén, které byly točeny z americké 
strany a pak prostříhány tak, aby se daly 
vložit do japonské části. Druhým 
nedostatkem je relativně slabá dějová 
linka. Děj sice obsahuje dost dobrých a 
silných scén, ale jsou to spíš 
jednotlivosti. Ale stále se jedná o velice 
dobrý film s jasným protiválečným 
poselstvím se skvělou atmosférou 
beznaděje, které pomáhají uzavřené 
jeskynní prostory. Oskar za zvukové 
efekty je zasloužený. A rozhodně 
půjdeme na Vlajky našich otců (budou 
promítány na konci května t.r.), že? 
Past na žraloka je obyčejný americko-
korejský průšvih. Vykrádačka 
předchůdců, zejména pixarovek v čele s 
Nemem, pitvořící se krabi zase jakoby z 
oka vypadli Luigimu z Aut... A tak dále, 
nemá cenu to všechno vypočítávat. 
Není zde jediná originální věc. Fórky 
jsou husté jako kukuřičné pole v SSSR 
(pamětníci zanjí tenhle fórek, že?), 
spíše trapné, než vtipné. Animace 
naprosto příšerná, nedotažená a hrubá! 
Ono z rozpočtu 10 milionů dolarů (Nemo 
měl 94 milionů, Auta 120 milionů) dolarů 
se toho asi moc uvařit nedá, ale mohlo 
to být aspoň originální. Nebo alespoň 
trošku...;-(( 
Může existovat parodie na vše včetně 
komedie? Může! Crazy, absurdní, 
parodické, stejná vlna jako Nacho Libre 
s Jackem Blackem. Hollywood si dělá 
srandu sám ze sebe, jen tak dal! A vo 
čem to vlastně píšu? No přece o filmu 
Rande měsíce  !! Je to z prostředí 
supermarketů, tak pojďte do kina, 
možná vám to něco připomene ze 
stříbrských nebo plzeňských chrámů 
nákupu a sobotních rodinných výletů… 
Forman je zpátky !! To je dobrá zpráva. 
A jaký je jeho nejnovější film Goyovy 
přízraky ? No to musíte vidět a přijít do 
kina – jedině tak posoudíte. Forman na 
pozadí stinné stránky novodobých 
španělských dějin rozehrává svoji 
velkolepou hru, která omráčí výpravou, 
kostýmy a v neposlední řadě úžasnou 
atmosférou. Goyovým krutě 
pesimistickým obrazům vdechuje život – 
prostě stojí za to těch 120 minut prožít 
v přítmí kina (našeho, střediskového). 
Herecké trio skvěle přihrává režisérovi 
do karet svými brilantně odehranými 
party.  
Forman se po sedmi letech vrátil v plné 
síle, opět si řádně promíchal žánry a 
výsledek je stylová podívaná, která 
možná nechytne hned, ale o to více 
rezonuje po dojezdu titulků. 
 
Tož nashledanou příště… 

RECENZE 
LADISLAV KAJABA 

 



Putování po st říbrském 
rudním revíru 
Dne 19. května 2007 pořádá Hornicko-
historický spolek Stříbro turistický 
pochod „Putování po stříbrském rudním 
revíru“. Sraz účastníků pochodu v 9,00 
hodin před hornickým skanzenem. 
Délka pochodu cca 15 km. Po trase 
pochodu bude několik zastavení u 
zajímavých, dodnes dochovalých 
středověkých a starých důlních děl. U 
každého zastavení se účastníkům 
dostane odborného výkladu. 
Doporučujeme vhodnou obuv, sportovní 
oblečení a chuť se projít kolem města 
Stříbra. Zavedeme Vás do míst,  o 
kterých možná nemáte ani tušení anebo 
jste se jimi již hodně dlouho 
neprocházeli. 
Po skončení pochodu bude ve 
skanzenu pro hladové účastníky 
pochodu připraveno malé občerstvení. 
Pro případné turisty, kteří ještě nebudou 
dosti utrmáceni, se naskýtá příležitost 
podívat se do štoly  Prokop, kde členové 
spolku přes zimní období opět postoupili 
o další krůček vpřed při prováděné 
rekonstrukci. 
Patrony akce jsou starosta města 
Stříbra Mgr. Miroslav Nenutil a ing. 
Václav Votava, poslanec parlamentu 
ČR.. 

Za Hornicko-historický spolek 
Karel  Neuberger 

 
Gymnázium na Pražském 
studentském summitu 
Před 12 lety se na sklonku března 
konala Závěrečná konference 1. ročníku 
Pražského modelu Spojených národů. 
Zúčastnili se jí především studenti 
pražských gymnázií a byla jich necelá 
stovka. Letos na přelomu března a 
dubna, přesněji 30. 3. – 2. 4., proběhne 
1. ročník  Pražského studentského 
summitu , který v sobě spojuje PMUN 
(již XII. ročník, pro SŠ ), Model NATO ( 
I. ročník, pro SŠ ) a Model EU ( I. 
ročník, pro VŠ ) a jehož účastníky bude 
450 studentů středních a vysokých škol 
v rolích diplomatů. Nápad přiblížit 
studentům diplomatické jednání tří 
významných mezinárodních organizací 
měli členové Asociace pro mezinárodní 
otázky (AMO), když hodnotili loňský 
ročník PMUN.  
Slavnostní zahájení proběhne v Hotelu 
Ambassador – Zlatá husa za přítomnosti 
mnoha významných hostů, mezi nimiž 
určitě nebudou chybět ani patroni 
celého Pražského studentského 
summitu – 
• Lord Robertson , bývalý generální 

tajemník NATO  
• William F. Martin , předseda Správní 

rady Univerzity pro mír  
• Jana Hybášková , poslankyně 

Evropského parlamentu  
• Petr Lu ňák, NATO Public Diplomacy 

Division  

• Pavel Teli čka, BXL Consulting  
• Zbyn ěk Pavla čík, ředitel 

Informačního centra o NATO v Praze  
• Richard Hindls , rektor Vysoké školy 

ekonomické v Praze 
Další dny budou jednání pokračovat 
v Kongresovém centru Praha. Mezi 
jinými se určitě budou řešit otázky 
Náhorního Karabachu, situace v 
súdánském Darfúru,  budoucnost 
jaderné energie, poválečná obnova 
Iráku, dodržování lidských práv, 
mezinárodní terorismus i dopad výroby 
a vývozu drog na společnost a nyní tolik 
diskutovanými změnami klimatu. 
Stranou pravděpodobně nezůstane ani 
možné přijetí Turecka do EU. 
Může nás těšit, že právě stříbrské 
gymnázium patří ke školám, které se 
této „hry na diplomaty“ zúčastňuje téměř 
od jejího počátku, totiž od 2. ročníku 
PMUN (Modelu OSN). Jedním z prvních 
stříbrských diplomatů byl i současný 
místostarosta Pavel Tóth. Letos 
vystupují v rolích delegátů Číny (B. 
Kalistová, E. Kordíková, A. Maroušková, 
J. Hais, V. Maňák,         M. Novák – 
oktaváni ), Turecka (T. Kušnírová, P. 
Melicherová, S. Strachotová,  J. Halva,    
D. Zosinčuk – septimáni ) a Uzbekistánu 
(S. Štollová, L. Zelenková, D. Čenščák,  
F. Kasl,      J. Metelka – sextáni) 
v Modelu OSN; v Modelu NATO 
zastupují Francii (B. Šrámková ), 
Německo (V. Kraus) a Švédsko (V. 
Šímová ). Patronkami jsou Mgr. Jitka 
Soutnerová (Model NATO) a PhDr. Jana 
Kutná (Model OSN).                                                                                                      
Zároveň jsou naši studenti jedinými 
z Plzeňského kraje, kterým se podařilo 
stát se účastníky obou Modelů, OSN a 
NATO, určeným středoškolákům.  
Postřehy z Konference, střípky 
z kuloárních jednání a další podrobnosti 
najdete v příštím čísle Zpravodaje. 

PhDr. Jana Kutná 
 
 
 

Projekt „Gymnázium St říbro – 
centrum vzd ělávání pro dnešek i 
budoucnost St říbrska“ 
 

vstupuje do dalšího čtvrtletí své 
existence.  
Nyní se již v plné míře otevírá 
veřejnosti, které je především určen. 
Jeho obsah totiž tvoří moduly zaměřené 
na  

a) prohlubování a zdokonalování 
konverzačních dovedností 
v angličtině a němčině 

b) osvojení dovedností vhodně a 
účelně používat češtinu se 
zaměřením na cizince 

c) prohloubení dovedností užívání 
komunikačních dovedností. 

Všechny moduly budou mít 2 varianty – 
pro začátečníky a pokročilé (případně – 
mírně pokročilé a pokročilé). V oblasti 
ICT počítá projekt i s účastí našich 
seniorů a s tím, že se do „lektorování“ 
zapojí i studenti. A navíc, vzhledem 
k tomu, že projekt je spolufinancován 
Evropským sociálním fondem a státním 
rozpočtem ČR, jsou všechny kurzy 
zdarma.   
Při tvorbě projektu jsme vycházeli 
z toho, že uplatnění na trhu práce je 
úzce spojeno s jazykovou vybaveností a 
se schopností uchazečů pracovat 
s moderními informačními 
technologiemi. Zároveň všechny 
materiály (manuály a metodiky) umožní 
snazší orientaci budoucích zájemců 
z řad zaměstnanců i zaměstnavatelů o 
podobný typ vzdělávání v celé nabídce 
různých vzdělávacích programů. 
Předpokládáme, že se nám podaří 
vytvořit takovou podobu kurzů, které 
budou odpovídat i představám všech 
účastníků a budou odrážet jejich 
zkušenosti, případně jejich návrhy na 
zlepšení.  
Vše se sice rozběhne až v září 2007, 
ale už teď máte možnost se do 
vybraného kurzu přihlásit, neboť počet 
účastníků je vzhledem k podmínkám 
daným ESF pro pilotní ověřování 
projektů omezený. 
 
 
Studentská obchodní 
spole čnost Handmakers 
v boji proti kou ření 
 
Dne 1. 3. 2007 se v prostorách budovy 
stříbrského gymnázia uskutečnil 
výchovně - kulturní program určený 
žákům 5. - 6.  tříd základních škol a 
nižších tříd gymnázia. Program 
s názvem 
„Když zdraví, tak pro všechny“ připravili 
studenti 3. ročníku obchodní akademie 
v rámci podnikatelské činnosti své 
studentské firmy Handmakers. 
Handmakers své podnikání spojuje 
s propagačním bojem proti kouření, a 
tak i tento program měl protikuřáckou 
tématiku. Jeho cílem bylo seznámit žáky 
s následky kouření a tím je i od něho 
odradit. Žáci shlédli několik hraných 
scének odrazujících od kouření a 
následně diskutovali s panem Jiřím 
Hortem z občanského sdružení Kotec 
na téma kuřáctví. Celý program se 
setkal s velkým zájmem a následně i 
oceněním jak ze strany samotných 
žáků, tak i ze strany jejich vyučujících. 
My studenti jsme byli s tímto programem 
také velmi spokojeni, jelikož se nám 
podařilo naplnit náš cíl a mnohé žáky 
jsme od kouření skutečně odradili. 
 

Kateřina Pospíšilová,  
manažerka pers. Oddělení 

 

 



VYNIKAJÍCÍ ÚSPĚCH ŽÁKŮ 
ZUŠ STŘÍBRO 
V krajském kole Národní soutěže 
základních uměleckých škol v komorní 
hře, které se konalo v sobotu 17. března 
2007 v Plzni si velmi úspěšně vedli žáci 
Základní umělecké školy Stříbro. Ve III. 
kategorii, kde bylo 11 souborů, získal  
klarinetový kvartet ve složení Jakub 
Hrábek, Miroslav Staněk, Jana 
Sternerová a Václav Sterner skvělé 2. 
místo. Ve stejné kategorii získalo trio 
fléten ve složení Olga Kožená, Veronika 
Kučerová a Andrea Šetková čestné 
uznání. Obě komorní hry jsou ze třídy 
učitele Miloše Matějky. 
Ve stejné soutěži, ale ve II. kategorii si 
rovněž skvěle vedlo Quartetto  
zobcových fléten z kladrubské pobočky 
ZUŠ Stříbro ve složení Matěj Havránek, 
Aleš Rubáš, Eliška Pomyjová a 
František Havránek, které získalo 2. 
místo z 12 zúčastněných souborů. 
Tento komorní soubor je ze třídy 
učitelky Mgr. Stanislavy Šmahelové.   
 
Silový čtyřboj st ředních 
škol 
 

Dne 22.3. 2007 se na stříbrském 
gymnáziu uskutečnil silový víceboj. 
Soutěžilo se ve dvou kategoriích - 
chlapci a dívky. Každá s těchto kategorií 
měla své čtyři disciplíny.  

Chlapci soutěžili v tlaku v leže, 
v trojskoku z místa, ve shybech 
podhmatem a svisech vznesmo. 
Děvčata ve šplhu o tyči,v trojskoku 
snožmo, hodu plným míčem a sedech 
lezích. Celé soutěžní dopoledne 
provázela výborná atmosféra, 
způsobená především přátelským 
přístupem učitelů, v čele s hlavním 
pořadatelem soutěže Romanem 
Mužíkem.  

 

 
 

Nechybělo ani vydatné povzbuzování 
jednotlivých družstev. Těch se 
zúčastnilo celkem šest: SOŠ Stříbro, 
SPŠ Tachov, Gymnázium Stříbro dívky i 
chlapci a Gymnázium Tachov taktéž 
s oběma týmy. Nejdůležitější jsou však 
výsledky. V družstvech chlapců se na 
prvním místě umístil tým SPŠ Tachov, 
na druhém Gymnázium Stříbro a na 
třetím Gymnázium Tachov. U dívek 
zvítězilo Gymnázium Tachov, však 
pouze o 7 bodů. V jednotlivcích se na 
prvním místě umístil Petr Bureš z SPŠ 
Tachov, na druhém Radek Navrátil 

z Gymnázia Tachov a třetí byl Jiří 
Vařenka z Gymnázia Stříbro. U děvčat 
zvítězila Veronika Turková z Gymnázia 
Tachov, druhé místo obsadila Martina 
Michaličová z Gymnázia Stříbro a třetí 
byla Kateřina Klasová z gymnázia 
Tachov. Myslím, že budu mluvit za 
všechny sportovce, když dodám, že se 
již všichni těší na příští ročník.  
Za účastníky soutěže Katka Bradáčová 
a Martina Michaličová 
 

Malí fotbalisté uklízeli 
 

Příroda volá po úklidu, ale jen málokdo 
to zaregistruje. A tak malí fotbalisté 
z Baníku Stříbro obětovali jedno 
tréninkové odpoledne a vydali se 
s trenéry Janem Holubem a Pavlem 
Bertou na úklid pravého břehu řeky 
Mže. Tříkilometrový úsek uklízeli skoro 
tři hodiny. Nepořádek se dával do pytlů 
a na káru, kterou přivezl David Ryba. 
„Kromě klasického nepořádku jako jsou 
papíry, PET lahve či nedopalky, jsme 
tam našli také pračku a různé sklenice, 
třeba po rybářích od žížal,“ řekl nám 
David Ryba.  

 

 
 

Všechen nepořádek se odvezl na 
skládku do Kladrub. Pracovní odpoledne 
se dětem vyplatilo. Měly prý velmi dobrý 
pocit, že pro přírodu něco udělaly a také 
dostaly od Davida Ryby hromadu 
špekáčků, které si opekly nad ohněm. 
Být takových pracovních skupinek více, 
jistě by ten pohled ve volné přírodě byl 
hezčí. Ale úplně nejideálnější by bylo to, 
kdyby existovat nemusely, protože by si 
každý sám po sobě hned uklidil. 
 
VAŘÍME SE ZPRAVODAJEM 
  
Velikono ční menu z toustového 
chleba 
 Na trhu jsou běžně  k dostání 
vykrajovací formičky ve tvaru vajíčka. 
Z toustového chleba vykrojíme a vždy 
dvě vajíčka spojíme pomazánkou dle 
vlastního výběru a chutě. Horní část pak 
ozdobíme kolečkem vajíčka, posypeme 
petrželkou, nebo kolečkem papriky, 
strouhané mrkve apod. 
 
Nadívaná vejce 
Potřebujete 8 natvrdo uvařených 
vajec,50g másla, 1 žemli, trochu 
smetany, zelenou petrželku, citron, 
muškátový květ,  sůl, máslo na 
vymazání pekáčku, smetanu na zalití. 
Vejce uvařená natvrdo rozkrojíme na 
polovinu. Žloutky vyjmeme a utřeme 

s kouskem másla. Přidáme ve smetaně 
namočenou a vymačkanou žemli, 
pokrájenou petrželku, nastrouhanou 
citronovou kůru, muškátový květ a sůl. 
Touto nádivkou naplníme bílky a 
rozložíme je do máslem vymazaného 
pekáčku. Zalijeme smetanou a 
zapečeme v troubě.  
Dobrou chut a příjemné Velikonoce 
přeje  

Blanka Mozdíková  

 
KINO SLAVIA   
 

Promítáme od 19,30 hodin  
 
02.-03.   Po-Út 
03. i    v 17,00 hod. Út 
VRATNÉ LAHVE 
( komedie )  ČR  
 

05.-06.   Čt-Pá 
ŠTĚSTÍ NA DOSAH 
( drama/komedie ) USA 
 

09.-10.   Po-Út 
ATENTÁT V AMBASADORU 
( drama )  USA  
 

12.   Čt 
KRVAVÝ DIAMANT 
( thriller )  USA 
 

16.-17.   Po-Út 
DOKONALÝ TRIK 
( thriller )     USA  
 

19.-20.   Čt-Pá 
DOPISY Z IWO JIMY 
( válečný )   USA 
 

22.-23.   Ne-Po 
RANDE MĚSÍCE 
( komedie )  USA 
 

26.-27.   Čt-Pá 
GOYOVY PŘIZRAKY 

( drama )    USA 
 

 30.   i v 17,00hod.          Po 
KVASKA 
(hudební)  ČR 
 
 

ODPOLEDNÍ   PROJEKCE:   
Ne 15,00 hod  
Po + Út + St  - 17,00 hod 
10.-11.   Út-St  
NOC V MUZEU 
( dobrod.kom.  )  USA   
 

22.-23.    Ne-Po 
PAST NA ŽRALOKA 
( anim. pohádka )  USA 
 
JEDEME DO DIVADLA  
 

KOMORNÍ DIVADLO: K8 
6.4. ROSE MARIE 
 

VELKÉ DIVADLO: V4 
20.4. ZAHRADA 
Odjezd z AN vždy v 18.00 hodin. 
 
 



Stříbro má nové ob čánky 
 

O dalších 14 miminek se rozrostlo 
město Stříbro.  Devět nových občánků  
uvítal ve středu na radnici Josef 
Sazama. „Prožíváme překrásnou chvilku 
vítání do života. Tento zvyk je velice 
starý a dříve se nazýval vítání do obce,“ 
řekl mimo jiné Josef Sazama. 

 
 

 
 

 
 

 
K přivítání se přidaly i děti z MŠ 
z Pastýřské ulice. „My se pro miminka 
naučily básničky a písničky,“ pochlubila 
se malá Anetka Bláhová a dodala, že je 
to učila paní učitelka Miluška 
Kašparová. Všech devět batolat dostalo 
pamětní listy, kytičku a hračku. Kromě 
rodičů přišli také prarodiče a sourozenci. 
Mezi nimi byla i 12-letá Anna Štičková. 
„Já jsem na vítání už potřetí a pokaždé 
je trošku jiné,“ podělila se o postřehy 
Anička, která prý přivezla v kočárku 
sestřičku Elizabeth.  

 

 
 

 
 

 
 

I tatínkové byli dojati. „Na vítání jsem 
poprvé a je to moc hezké. Doufám, že to 
ještě aspoň jednou zažiju,“ smál se 
taťka Zdeněk Švec, který by bral ještě 
jeden přírůstek. Ovšem chtěl by ještě 
jednoho syna, zatímco maminka trvá na 
dcerce. Na radnici byli tedy uvítání tito 
občánkové: Lukáš Švec, Jan Pittr, 
dvojčátka Jan a  Marie Krejcarovy, Nikol 
Havlová, Eliška Létalová, Michaela 
Demčáková, Petra Cinková a Elizabeth 
Coufalová. Některé děti na radnici 
z různých důvodů nepřišly, ale i ty jsou 
vítané. Jsou to: Aleš Kodym, Kamila 
Šnajdrová, Aleš Pelikán, Miroslav Rejda 
a Ondřej Beneš. 
 
Prvním neku řáckým plesem 
byla záv ěrečná tane čního 
kurzu 
 

Taneční kurz pro dospělé a pokročilé ve 
Stříbře skončil.  Tímto kurzem si prošlo 
21 párů a výuku vedl manželský pár 
Naďa a Pavel Cíchovi z Taneční školy 
DANCE STOD.  Závěrečná, která se 
konala v sobotu ve stříbrském kulturním 
domě, byla čistě nekuřácká. Tuto 
novinku mnozí ocenili.  Terezu 
Mirvaldovou pozval na ples její bratr 
Jan. „ Bratr se naučil dobře tančit. Byla 
jsem i na jeho první závěrečné, kdy 
končil základní kurz. Vítám, že se tu 
nesmí kouřit, to je vynikající nápad.  

 

 
 

Mělo by to být takhle zavedené na 
každém plese! Kdo chce kouřit, ať jde 
ven, nebo někam do haly,“  líbil se 
nezakouřený sál slečně Mirvaldové.  
Během plesu tanečníci předvedli nejen 
praktické znalosti, ale psali i teoretický 
test. V něm zazněly otázky jako třeba, 
které tance jsou pětičtvrťové, či jak se 
nazývá řecký národní tanec. Absolventi 
kurzu, jak dospělí, tak pokročilí, všichni 
nakonec obstáli a dostali  osvědčení 
s výborným výsledkem. Maminky se 
nemohly na své ratolesti vynadívat.  
„Mám tu dceru Ivetu, moc jí to sluší a 
všechno se perfektně naučila,“ chválila 
svou dceru Lenka Čenščáková.  „Všem 
mladým to tu moc sluší, takhle je 
normálně neznám. Iveta třeba do školy 
nosí  oblečení ve  volném a ležérním 
stylu,“ dodala maminka.  Opravdu, třeba 
mladí pánové, kteří normálně nosí 
otrhané džínsy a dlouhé vlasy, byli na 
plese k nepoznání. Kvádro je změnilo 
v dokonalé gentlemany. Ženy  měly 
krásné účesy i róby.  První čistě 
nekuřácký ples byl kladně ohodnocen. 
Bude prima, pokud se nápad prosadí. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
POZOHURODNÉ …. 
Malováno sv ětlem 
Pro co jsem ji nadchnul? Čím jsem ho 
ovlivnila? 

 

 
 

 Otec a dcera mají společného koníčka 
– malování světlem.  Místo štětce 
fotoaparát, místo plátna – fotografický 
papír. Otec, Milan Deredimos, je na poli 
fotografie autodidakt. Svoje zkušenosti 
předával mladým zájemcům jak v domě 
dětí, tak také na stříbrském gymnáziu. I 
jeho dcera Pavla pochytila základy 
fotografování, nadstavbu si osvojila 
mimo jiné od slavného Roberta Vana při 
studiu na SUŠG v Jihlavě. V dubnu a 
v květnu 2007 vystavují otec a dcera 
společně svou tvorbu. Vernisáž výstavy 
se uskuteční 4. dubna v 19.00  hodin 
v kině Slavia.  Na vaši návštěvu se 
velmi těší Pavla a Milan Deredimisovi. 

AVONAVONAVONAVON    
Víte, že můžete mít svoji 
vlastní slevovou kartu u 
kosmetické spole čnosti 

AVON a to ZDARMA a navíc 
získat dárek? 

 
Avon nabízí spoustu výhod. 

- vždy kupujete se slevou 
- nemusíte objednávat 

pravidelně 
- možnost výdělku 15-30 % 
- možnost rodinných nákupů 

Zaujala Vás naše nabídka?  Vyplňte 
a zašlete tento kupon na adresu 

AVONCENTRUM, Přemyslova 48, 
321 00 Plzeň.  Registraci Vám po 

telefonické domluvě poskytne 

zástupce AVONu  
tel. 774 813 306 

S registrací (zdarma)  obdržíte 
KATALOG se vzorkem firmy  AVON 

COSMETICS 
 

Jméno: ………………………………    
 
Příjmení:……………………………. 
 
Adresa:    
………………………………………… 
PSČ: ………………………….     
 
Telefon:  ………………………. 
 



Zápisy do MŠ 
Jako každý rok, tak i letos se konaly 
zápisy do Mateřské školy ve Stříbře. 
Ředitelka Ivana Janochová nakonec 
uvítala 80 malých  předškoláčků.  
Samotný zápis musel začít o půl hodiny 
dříve, neboť již v půl deváté se před 
budovou školky vytvořila dlouhá fronta. 

 

 
 

„Každé dítě zapíši, rodiče tu vyplní 
žádost a pak se jdou zaevidovat 
k ředitelce Ivaně Janochové,“ vysvětlila 
nám postup Eva Něměčková.  Do školky 
ve Stříbřa budou dojíždět i přespolní 
děti. „Jsme ze Sytna, ale u nás školka 
už dlouho není,“ řekl nám tatínek 
Michalky  Michal Palka. „Ve školce nám 
vyšli vstříc i když máme určité zdravotní 
omezení. Michalku sem budeme vozit 
autem,“ dodal mladý tatínek ze Sytna.  

 

 
 

 A jak se líbilo u zápisu dětem?  Na to 
nám odpověděl malý Kubíček Kobiljak. 
„Do školky se těším a dneska jsem si 
vzal novou oranžovou košilku,“ pochlubil 
se malý  chlapec.  Děti si odnášely 
drobné dárky a sladkosti.  
 
 

Máša a medvídci 
Tak se jmenovala divadelní pohádka, 
kterou viděly děti z Mateřinek kině 
Slavia ve Stříbře.  Pohádku zahráli 
divadelníci z Karlových Varů a dětem se 
moc líbila. Dokonce se při ní i naučily 
novou písničku a domů si odnesly 
ponaučení, že lhát se nemá. 

 

 
 
 

Modelá ři  byli úsp ěšní.. 
Velkým úspěchem skončil první ročník 
Open Cupu v plastikovém modelářství.  
Hostitelem této soutěže bylo DDM 
Stříbro.  

 

 
 

 Do soutěže se přihlásilo kolem šedesáti 
modelů, což téměř nikdo neočekával. 
Open Cup byl otevřenou 
celorepublikovou soutěží pro mládež  do 
15 let.  Většina přihlášených modelů 
patří k elitě České republiky.  

 

 
 

 „Velká účast nás všechny překvapila, 
byli zde soutěžící z různých míst 
republiky, třeba z Prahy, z Chodova, 
z Rokycan a dalších měst,“ řekl nám 
ředitel DDM Radek Strankmüller.  
„Spolupráce byla výborná, musím ocenit 
vedoucího kroužku Ivana Urbana za 
dobrou organizaci , vydatně mu pomohl 
i Jaroslav Šimice.  Věřím, že příští rok to 
bude neméně slavné,“ těší se na další 
ročník Radek Strankmüller.  Šest 
rozhodčích nemělo lehkou práci a jen 
těžko hodnotili , který model je nej.  
Naše město Stříbro výborně 
reprezentovali Denis Truc, Pavel 
Kožený a Vítězslav Urban. I jim se 
podařilo získat výborné ocenění. 
 
Projekt paragraf 11/55 
 

I Stříbro se zapojilo do vědomostní  
postupové soutěže, která je určená 
žákům 5. až 9. tříd.  Kino Slavia bylo 
zcela zaplněné a spolužáci neustále 
povzbuzovali své favority. V komisi 
nechyběl ani ředitel školy Karel Mužík a 
také nadporučík  a vedoucí oddělení 
PČR ve Stříbře Pavel Herbst. „Tahle 
soutěž má určitě velký smysl, děti se 
naučí základům právního vědomí, 
z čehož se posléze odvíjí i základ 
odpovědnosti za své chování,“ dává 
zelenou takové výuce nadporučík Pavel 
Herbst.  Hlavním cílem tohoto projektu 
je tedy zvýšení znalostí zákona. Soutěž 
moderoval Josef Kožnar, ředitel domu 
dětí Mraveniště v Tachově.  Velký podíl 
na soutěži  měla i učitelka  Marcela 
Kordíková.  „Na soutěž se děti 

připravovali průběžně už od ledna a 
také to mají v občanské výchově,“ 
poučila nás Kordíková.  „Děti se úkolu 
zhostily s velkým nasazením, dokonce i 
po školních hodinách si samy 
vyhledávaly vše  - zákony, ústavu, 
paragrafy.  Šlo o týmovou spolupráci.  
Vyhrávající tým postupuje do oblastního 
kola, které bude  17.4. v Tachově,“ 
dodala Marcela Kordíková a zároveň 
neskrývala radost z dokonalé přípravy 
žáků. Napětí v soutěži zmírnila ukázka 
z kynologie.  

 

  
 

Cvičený vlčák si všechny hned získal. 
Neméně pěkné bylo také vystoupení  
školního  aerobiku pod vedením Jany 
Vlasákové a další tanec dětí z DDM, 
který uvedla Jiřina Hošťálková. 
Soutěžící byli v pohodě. „Byli jsme 
připraveni a trému jsme pocítili jen při 
druhém kole, kdy šlo o obhajoby,“ řekly 
nám účastnice vítězného týmu Veronika 
Zárubová a  Petra Tvrzická.  

 

 
 

 „ Naštěstí z nás hned opadla, jak jsme 
slyšely počet získaných bodů. Do 
Tachova na oblastní kolo se těšíme, i 
když to bude asi trochu hektické, termín 
je totiž týden před přijímacími 
zkouškami a budeme muset znát asi 
400 odpovědí,“ řekly nám slečny, které 
se současně se soutěží budou učit i na 
přijímačky. 

 

Do školky p řišly d ěti 
v maskách 
 

 
 

Ve školce je hej, když je masek rej! To 
pak nikdo nepláče, když je mezi zvířátky  
a v pohádce.  
 



INZERCE 
KOUPÍM stavební buňku, sklad na 
nářadí, případně nástavbu z Avie  
Tel.: 605 171 712 
KOUPÍM dům ve Stříbře, nebo byt 4+1, 
případně vyměním za 3+1 nadstandart a 
doplatek. 
Tel.  606 370 225 
KOUPÍM chalupu nebo menší domek se 
zahradou na Bezdružicku. 
Tel. 605 171 712 
HLEDÁM šikovnou švadlenku na 
občasné vysprávky. Jen ve Stříbře. 
Tel.  606 370 225 
HLEDÁM  fyzicky nenáročnou práci. 
Jsem SŠ ekonomického směru.  
Tel.   604 885 185 
HLEDÁM pronájem bytu ve Stříbře 1+1 
nebo 2+1 
Tel.: 776 036 226 
PRONAJMU  byt 1+1, 48m, seriózně, 
vratná kauce.  
Tel. 602 494 972 
PŘIJMEME obsluhu herny ve Stříbře 
(ženu). Nástup ihned. 
Tel.: 608 878 823 
PRODÁM litinový kotel 18- článkový 
VIADRUS – 3 roky starý. 
Tel. 602 494 972 
PRODÁM  15 metrů pozinkovaného 
pletiva výška 2m. Cena 600,-Kč. 
Tel. 605 447 827, 374 622 407 
PRODÁM  PC 486 s monitorem, vhodné 
pro dítě –hry, cena 250,-Kč. 
Tel. 606 370 225 
PRODÁM bílou ložnici s posuvnými 
dveřmi a obývací stěnu třešeň) v 
dobrém stavu za roz. cenu. Stěhování. 
Možno domluvit i odvoz. 
Tel.607 814 823 
PRODÁM BTV  s DO  značky Tesla. 
Jen 600,- kč. 
Tel.  606 370 225 
PRODÁM  Digitální fotoaparát hp smart 
635, 3x opt. Zoom, karta 128Mb, kabel, 
baterie. Cena 1.100 Kč. 
Tel. 724 076 337 večer 
PRODÁM CITROEN ZX 1,4I  r.v. 92 5ti 
dveřový, sada letních a zimních pneu. 
Střešní nosič, cena 28.000,-Kč. 
Tel.: 777 813 306 
PRODÁM monitor k PC 17“ za 200,- Kč. 
Dobrý stav, koupil jsem si LCD. 
Tel.: 604 552 424 
PRODÁM  pěknou chatu u řeky ve 
Vrbici u Stříbra. 
Tel. 603 520 475 
 
 
 

KLADRUBY  
Velikono ční koncert ned ěle 8.4. 
v 15.00 hodin v klášte ře. 
V programu vystoupí soubor staré 
hudby CAVALLA, chrámový sbor 
CANTUS Stříbro a soubor ENSEMBLE 
AFFABILE Plzeň. Srdečně zvou  NPÚ 
Plzeň – Klášter Kladruby, ZUŠ Stříbro – 
pob. Kladruby a OÚ Kladruby. 
 
GASTRO ZLATÝ KALICH ZVE 
14.4. Na zahradu U kalicha na pravou 

zabijačku 

21.4.  Country večer pod širým nebem                   
– opět ve dvoře U Kalicha 

30.4.  Májka v zahradě 
 

BUDE V KD 
10.4.  16.00 HODIN – Setkání seniorů 

s živou hudbou.  Akci připravil 
SPOZ. 

15.4. Taneční soutěž – 5. ročník 
„Stříbrný pohár 2007“ 

27.4.  Majálples 
 

BUDE V KINĚ SLAVIA 
13 – 15.4. Přehlídka dětských divadel 
 

BUDE U RYBIČEK 
6.4. proběhne vernisáž výstavy obrazů 

IVO PEŠÁKA , člena skupiny Ivana 
Mládka.  Začátek je v 17.00hodin 
v galerii U Rybiček. 

 

BOHOSLUŽBY VE STŘÍBŘE 
1.4. 10.00 hod.  svěcení ratolestí a 

mše svatá 
5.4. ZELENÝ ČTVRTEK 
 18.00 hod. mše svatá  

21.00 hod. pobožnost na 
Ronšperku 

6.4. VELKÝ PÁTEK 
18.00 hod. obřady na památku 
Umučení Páně 

7.4. BÍLÁ SOBOTA 
20.00 hod. pobožnost u Božího 
hrobu – Smuteční vrch 

8..4. HOD BOŽÍ VELIKONOČNÍ 
 5.30 hod. Vzkříšení Páně 
 10.00 hod. mše svatá 
9.4. PONDĚLÍ VELIKONOČNÍ 
  
ZTRÁTY A NÁLEZY 
Jelikož často nacházíme různé věci po 
kulturních akcích, máme pro vás tuto 
novou rubriku.  Postrádáte něco? 
Svazek klí čů – zůstal  po nějaké akci  
na podzim 2006. 
Kabelka – zůstala v autobuse po 
zájezdu do Velkého divadla v Plzni. 
Sklo do brýlí – pán jej hledal na 
Valentýském plese 2007, ale již si jej 
nevyzvedl. 
Náušnice -  z roku 2006 v KD. 
Dále se v kanceláři MKS nachází 
několik pokrývek hlavy, rukavice, šála.. 
Info. – 374 622 454 
Tmavý svetr – zůstal na sále po 
dětském maškarním reji letos v březnu 
v KD. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Horníci gratulovali 
Velké překvapení připravili horníci pro 
svého kamaráda Josefa Lišku , který 
oslavil 60. narozeniny. Nic netušícího 
kamaráda nasměrovali do muzea, kde 
jej přivítala slavnostní salva.  V muzeu 
již čekali zástupci Českého bánského 
úřadu z Prahy i z Plzně, horníci z Mostu, 
Příbrami, Plané a dalších míst. 
Nechyběl ani malý orchestr Jardy 
Brabence.  Po spoustě gratulací a 
vtipné scénce byl při této příležitosti 
představen nový prapor hornického 
spolku.  Josefovi Liškovi přeje i naše 
redakce MKS. 

 

 
 
MÁTE ZÁJEM O ANGELIKU ? 
 

Dne 27.5. se pořádá zájezd do Prahy na 
muzikál Angelika.  Odjezd je z Plané 
v 10.00 hod, ze Stříbra v 10.30 hod. 
Cena i s dopravou je 570,-Kč.  Případní 
zájemci - volejte paní Souškovou 374 
794 223, nebo 603 788 954.  Je možné 
zastavovat i na jiných místech při cestě. 
 

TELEVIZNÍ KANÁL VE 
STŘÍBŘE 

Skupinka nadšenců se snaží 
vybudovat  televizní studio, které 
bude vysílat na internetu zprávy 
z města a různé zajímavosti, které 
se zde odehrávají. Hledáme 
pomocníky, kteří by s námi chtěli 
spolupracovat. Potřebujeme 
kameramany, reportérky, repor-
téry a další nadšence. Můžete se  
ihned hlásit v MKS Stříbro. Čím 
dříve se dáme dohromady, tím 
dříve budeme moci spustit 
vysílání. 

 

 
Oznamujeme, že dne 

20.dubna 2007 
se bude konat setkání 

bývalých zaměstnanců 
AMATI  Stříbro  

u příležitosti  
45. výročí zahájení výroby 

hudebních nástrojů  
ve Stříbře. 

Setkání se uskuteční 

od 15 hodin 
v jídelně   

Gastro Zlatý Kalich 
na Masarykově náměstí  

ve Stříbře. 
Přineste s sebou vzpomínky 

 a dobrou náladu !!! 
Všechny bývalé zaměstnance 
srdečně zvou pořadatelé. 



Dětský divadelní Tartas  
aneb Dětské divadlo se 
vrací do St říbra 
 Druhý dubnový víkend (13. – 15. 4. 
2007) ožije město Stříbro uměním 
dětských divadelníků z krajů Plzeňského 
a Karlovarského. Po dvouleté odmlce se 
do prostor Městského kulturního 
střediska ve Stříbře vrací regionální 
přehlídka dětských divadelních, 
recitačních a loutkářských kolektivů s 
výběrem na 36. národní přehlídku 
Dětská scéna, která se v letošním roce 
uskuteční v Trutnově ve dnech.  
Dětský divadelní Tartas uvede na 
stříbrských divadelních prknech 
nejzajímavější  dětské divadelní, 
loutkářské a recitační soubory působící 
při školách či kulturních institucích 
(ZUŠ, DDM, CVČ, ZŠ, víceleté 
gymnázium, kulturní středisko...). Tyto 
soubory musí být složeny alespoň ze 
3/4 ze žáků základních škol či 
odpovídajících ročníků víceletých 
gymnázií.  Jistou zárukou kvality 
jednotlivých inscenací  je i to, že účast v 
regionální přehlídce je podmíněna 
odborným doporučením nebo postupem 
z oblastního postupového kola.  
Na letošní přehlídce se představí 
dvanáct nejzajímavějších inscenací 
dětského divadla z celých západních 
Čech, od Aše přes Ostrov, Plzeň 
Domažlice a Klatovy. Pevnou a 
neoddělitelnou součástí regionální 
přehlídky Dětský divadelní Tartas je 
diskuse o vystoupeních s vedoucími 
souborů, příp. dalšími dospělými 
účastníky přehlídky, pod vedením 

kvalifikovaného lektorského sboru. 
Organizátoři přehlídky z plzeňského 
centra JOHAN také pravidelně o pro děti 
z hrajících souborů chystá praktické 
dílny pod vedením studentů Ateliéru 
dramatické výchovy při katedře 
pedagogiky FPE ZČU v Plzni. Protože 
divadelní Tartas není jen soutěží, ale 
především setkáním a tvůrčí dílnou, 
zažijí účastníci i mnohá další příjemná 
překvapení. 
Regionální přehlídka dětského divadla 
je zajímavým setkáním s dětskou 
tvořivostí, ale může být i zajímavou 
inspirací pro pedagogy a vychovatele, 
na své si bezesporu mohou přijít i další 
diváci. Všechny srdečně zveme. Bližší 
informace o programu přehlídky najdete 
na plakátech.  

Eva Ichová  

Roční sazba  
 
Zákon č. 565/1990 Sb., o místních 
poplatcích, ve znění pozdějších 
předpisů stanoví u jednotlivých poplatků 
jejich základní sazby , jejichž horní 
hranici obec nesmí překročit. Zákonná 
základní sazba je u jednotlivých 
poplatků odlišná. 
Město Stříbro má zavedeny tyto místní 
poplatky  
• poplatek ze psů – základní sazba 

poplatku je za psa a kalendá řní rok 
• poplatek za lázeňský nebo rekreační 

pobyt – základní sazba poplatku je za 
osobu a každý i započatý den  pobytu 

• poplatek za užívání veřejného 
prostranství – základní sazba 
poplatku je stanovena za každý i 
započatý m2 užívaného veřejného 

prostranství   a    den  
• poplatek z ubytovací kapacity – 

základní sazba poplatku je za využité 
lůžko a den 

• poplatek za provozovaný výherní 
hrací přístroj – základní sazba 
poplatku je stanovena za každý 
výherní hrací přístroj na tři měsíce 

• poplatek za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů – základní 
sazba poplatku je stanovena za 
osobu a kalendá řní rok  

 
Zákon dále uvádí, že u vybraných druhů 
poplatků (jejichž základní sazba je 
denní) dává obci možnost stanovit 
sazbu poplatku tzv. paušální částkou  – 
týdenní, měsíční nebo roční.  
Je nutné rozlišovat  -  ROČNÍ SAZBU – 
stanovenou jako základní sazbu 
zákonem, kde se v případě změny 
v průběhu kalendářního roku platí 
poplatek v poměrné  výši. 
ROČNÍ PAUŠÁLNÍ SAZBU – kde 
základní sazba poplatku je denní, a 
proto v případě volby placení poplatku 
roční paušální sazbou na sebe bere 
poplatník určité riziko. Roční paušální 
sazba je zpravidla  výhodnější, proto i 
za kratší období než kalendářní rok se 
vyplatí zaplatit tuto sazbu, než za stejné 
období poplatek vypočítaný z denní 
sazby. Riziko roční paušální sazby ale 
spočívá v tom, že v případě změny  
v průběhu kalendářního roku nelze 
z tohoto poplatku dopočítávat poměrnou 
část. 

Jana Solová, MěÚ Stříbro 

POTŘEBUJETE NOVÉ TOPENÍ, 
VODU, PLYN ? 

 
Husova 94, STŘÍBRO, 

tel.fax: 374 622 814, 800 555 135 
Provádíme: 

• plynofikace domů a bytů 
• rozvody ÚT – měď, ocel, plast 
• rekonstrukce kotelen, vytápění hal 
• rekonstrukce stoupaček v bytových 

domech 
• realizace koupelen na klíč 
• grafické návrhy koupelen na počítači 

V prodejně nabízíme: 
• kotle, ohřívače vody, radiátory ... 
• sprch. kouty, vany, sanitární 

VÁŠ PARTNER PRO STAVBU 

 
Husova 94, ST ŘÍBRO, 

tel. 374 622 045, mobil: 608 667 746 
Naše společnost provádí: 

• stavby RD na klíč, hrubé stavby 
• rekonstrukce a opravy 
• zateplení a rekonstrukce fasád 

                                    
Stavba RD v programu POROTHERM dům 

- vybrané projekty zdarma nebo se 
slevou  

25 % z katalogu G SERVIS CZ 
- finanční garanční listina po dobu 

výstavby  
poskytnutá od společnosti 

Wienerberger 
 

 



Na ledě řádily masky  

 

Veselou neděli si užily děti ve Stříbře. 
Na novém kluzišti se  konal maškarní 
rej, který připravil dům dětí ve spolupráci 
s Lesy města Stříbra.  Masky se 
nejdříve představily a pak se zapojily do 
různých soutěží. Nemyslete si, že to 
bylo lehké. Ono takové zápolení na 
bruslích dá opravdu zabrat, a tak se 
občas stalo, že se někdo nechtěně 
posadil na led.  Děti jezdily slalom ve 
dvojicích, nebo projížděly brankou.  
Každý dostal dobrotu. Nejmladší 
účastnicí byla dvouletá Anička Lešková, 
která byla přestrojená za králíčka. 
„Kostým jsme  podědili a bruslit se 
trochu naučila sama, protože sem často 
chodíme,“ řekla nám maminka malé 
králičí holčičky. V odborné porotě, která 
udílela body  maskám, zasedli Vladimír 
Souček, Jaroslava Londová a Jan Hora. 

 

 
 

„Nemáme moc lehkou práci, všechny 
masky jsou hezké, těžko se vybírá, 
která je ta nejhezčí,“  řekla nám 
Jaroslava Londová.  Tři dorty si nakonec 
odnesly tyto masky :  První cenu  
vyhrála zebra, v jejíž kůži byla Andrea 
Pospíšilová, druhé místo vyhrála 
Šmoulinka, za kterou se převlékla Anna 
Vranná a na třetím místě se umístila 
čarodějnice, ve které se představila 
Klára Šujanová.  „Masku jsem si 
vypůjčila od sestřenice a ty modré tváře 
mi udělala maminka nějakými 
malovátky,“ řekla nám  devítiletá 
Šmoulinka  Anna Vranná.  Soutěží 
provázela Jiřina Hošťálková.  
 
 
 

 
 

Po vyhodnocení masek následovala 
hokejová exhibice děvčat proti 
chlapcům.  Nejvíce se pak líbila ledová 
diskotéka a ohňostroj.  „Je to tu prima, 
moc se mi to líbí,“ radoval se šašek 
Martin Kastl, který se pochlubil maskou, 
kterou mu ušila maminka s babičkou. 
„Maškarní reje děláme  
 

 
pravidelně, na tomto novém kluzišti ale 
poprvé,“ řekl nám Radek Strankmüller, 
ředitel DDM.  „Jsem spokojen, počasí 
přálo. Myslím, že bychom tímto 
způsobem pak mohli zahájit další 
sezónu,“ zvažuje další možnosti 
Strankmüller.  
 

Dětský maškarní rej m ěl 
450 účastník ů 
 

Vysokou návštěvnost zaznamenal 
dětský maškarní rej ve Stříbře.  Do 
kulturního domu se vyprodalo na 450 
vstupenek, z toho více jak polovina byly 
děti v maskách.  Akci pořádal Dům dětí 
a mládeže ve Stříbře ve spolupráci 
s Městským kulturním střediskem. 
Hlavním provázejícím byli Zdena a 
Rudolf Pitrovi z umělecké agentury 
Petra, kteří připravili soutěže, tance i 
kouzelnické vystoupení.  

 

 
 
 

Jejich hostem byl Jan Plchout.  
Tanečním vystoupením přispěly i děti 
z kroužku Aerobiku z DDM.  Na sále 
nebylo volného místečka, byl totiž plný 
princezen, víl, skřítků, čarodějnic, 
postav z večerníčků i moderních 
televizních hrdinů. „Máme tu 1,5-letou 
dcerku Petrušku, tu krásnou masku jí 
ušila teta Veronika. Malá je tu ve svém 
živlu,“ řekla nám maminka malé 
Karkulky – Petrušky Válkové.  
 

 
Bezesporu nejmladší masky byla 
sedmiměsíční dvojčátka Kristýnka a 
Petřík Šándorovi.  Malá slečna 
představovala žížalu a bráška piráta.  
Dvojčátka si tance užívala v náručích 
maminky a babičky.   

 

 
 

Tancovat přišel i malý Petr Košťál. „Je tu 
spousta velkých dětí a malý se trochu 
bojí,“ řekla nám jeho maminka Miroslava 
Košťálová. „Líbilo by se mi , kdyby i pro 
ty nejmenší byly nějaké zvláštní 
soutěže, aby se mohly více zapojit,“ 
dodala malá maminka, ale jinak byla 
spokojená.  Dětem se ani domů 
nechtělo, naštěstí dostaly spoustu 
sladkostí a slib, že maškarní zase někdy 
bude.  
Maškarní plesy a dětské reje většinou 
uzavírají zimní sezónu.  Nejinak tomu je 
i ve Stříbře.  Už teď ale děti přemýšlí, 
jakou masku si připraví na příští rok. 
 
Gratulace… 
Veselou oslavu narozenin si v jeden den 
odbyli naši kamarádi. A tak jim ještě 
jednou přejeme vše nej a nej a 
nejlepší… 
Jsou to Majka Slavíková, Vendula 
Hajtmanová, Alena Kuzanová, Libuše 
Vajdlová a Jan Veverka.  Do dalších let 
spoustu zdraví přejí  Pauknerovi a 
všichni spoluviníci z velké oslavy v Algu.                                                                                                                                                                                                              
 
 

 



Hlavní cenou byl 
automobil 
Tradiční šibřinky se konaly ve Stříbře 
v kulturním domě.  O tento maškarní 
bál, který pořádají fotbalisté stříbrského 
Baníku, je každoročně velký zájem a 
lístky jsou již dopředu vyprodány. Proto 
kdo se chce na poslední chvíli na ples 
dostat, musí přijít za masku. Škoda jen, 
že to neplatí pro všechny návštěvníky. 
Například v sousedním Německu každý 
přijde aspoň s jednou karnevalovou 
drobností, třeba  v paruce či se 
škraboškou. I tak byla pestrá podívaná. 
Skoro stovka masek se postarala o 
veselou zábavu. Když připočtete kapelu 
UNION v přestrojení za Lauru a její 
tygry, je snad každému jasné, že řeč 
nevázla. V masce mušketýra přišel 
Martin Kochta. „ Studuji VŠ v Praze a 
spolužáci mi přezdívají mušketýr, 
protože mám obdobný  vous. A ten 
krásný kostým se mi povedlo sehnat u 
skupiny historického šermu Merlot,“ 
předvedl dobovou róbu Kochta.  

 

 
 

Tombola byla velmi bohatá a hlavní 
výhra recesní. Šlo totiž o automobil 
Škoda 120 bez značek, ale pojízdný. 
Hrdě se vystavoval ve vstupní hale 
kulturáku ještě tři dny. Nový majitel si 
totiž klíčky sice vyzvedl, ale 
pravděpodobně  v opojné náladě na 
vozidlo zapomněl.  Naštěstí v pondělí  
se vozítko ke svému majiteli dostalo.   

 

 
 

Ale v tombole byly i jiné hodnotné ceny. 
Třeba BTV, LCD- monitor, nebo divoké 
prasátko. „ Tento ples připravujeme tak 
měsíc dopředu,“ řekl nám Vladimír 
Žižka. „Každý z fotbalistů dostane 
nějaký úkol.  Někdo  připraví  lístky,  jiný  
obejde sponzory, prostě se všichni 
podílí,“ dodal Žižka.   

Masky byly různorodé, na sále se tyčil 
vysoký posed s myslivcem, který 
nakonec vyhrál hlavní cenu. Mezi 
břišními tanečnicemi běhali strašáci a  

 
 
černoši, „rostly“ květiny, „poletoval“ upír 
a andělé, nechyběli ani ptáci Loskutáci 
či Křemílek s Vochomůrkou.  „Masky 
párečku ptáků Loskutáků jsme si 
vypůjčili od sousedů,“ svěřil se nám 
manželský pár Dagmar a Pavel 
Spievákovi z Vranova. „Chodíme sem 
pravidelně každý rok, ale letos jsme 
prvně přišli v masce.  Máme i lístky do 
tomboly, ale je nám  jedno, jestli 
vyhrajeme, nebo ne, hlavně, že se 
bavíme,“ dodal sympatický „ptačí“ 
páreček.  A tak to má ostatně být, není 
třeba vítězství, ale účasti!  Šibřinky byly 
samy o sobě velice pestré a bohaté, ale 
přesto se jim do programu ještě vešlo 
taneční vystoupení dětí z DDM ve 
Stříbře a také Taneční školy Evy 
Bartovské z Nýřan.  Nýřanští dokonce 
předvedli tanec, se kterým získali 8. 
místo na MS v Prostějově v loňském 
roce.  
Večer rychle plynul a najednou byl 
konec šibřinek, a tak skončila další 
plesová sezóna. Pořadatelé se již nyní 
začínají připravovat na příští šibřinky. 
Doufají, že budou alespoň tak úspěšné 
jako ty letošní.  
Vy, kteří jste letošní maškarní nestihli, 
můžete ještě svoji chybu napravit při 
„pyžamáku“. Zde je však jeden velký 
problém, a to - sehnat vstupenky. O 
tento závěrečný bál je vždy velký zájem 
a o vstupenky je nouze. Tak příště.  
 
UŽ SE TO BLÍŽÍ…. 
A bude tam živo, brzy si dáme  
stříbrské pivo…. 
 
Již v únoru jste mohli zaznamenat, že 
se v Plzeňské ulici dějí prapodivné věci. 
Roste tam totiž pivovar, do kterého se 
s vervou pustil David Ryba, majitel 
vedlejší vinárny U Rybiček. „Pivovar by 
mohl být hotov do podzimu, již jsou  

 
 
hotové sklepy, kde bude pivovarská 
technologie, (dvě spilky a  devět 
nerezových dvanáctisetlitrových tanků)  
nyní  zatím ještě čekáme na schválení 
dalších stavebních úprav,“ řekl nám 
mladý podnikatel. 
 
 
 

 
 
 

 
Stavba zatím pokračuje dle plánu, 
nedochází ke zpoždění. Vyhlášená 
soutěž o čtyři názvy stříbrského piva je 
již uzavřena.  Výsledky budou 
vyhlášené při slavnostním otevření 
pivovaru. Výherci se již mohou těšit na 
4x 50 piv zdarma. V budově se dále 
bude nacházet část rozšířeného 
penzionu, pivnice,   můžete se těšit i na 
venkovní  posezení a speciální program 
pro štamgasty. 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

5. ročník taneční soutěže 
 

STŘÍBRNÝ POHÁR 
 

kulturní dům Stříbro 
 

15.4.2007 od 10 hodin  


